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ÖSSZEFOGLALÓ A KÉPVISELŐ-TESTÜLETI ÜLÉSEKRŐL
 

A Palotási Hírek legutóbbi 2024. évi 2. 
számában a Képviselő-testület 2024. március-
május hónapokban hozott üléseiről adtunk 
tájékoztatást, a Képviselő-testület 2024. június-
augusztus hónapokban 4 képviselő-testületi 
ülést tartott, amelyen összesen 12 határozatot 
hozott és 1 önkormányzati rendeletet alkotott. 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 2024. június 13-án tartott nyilvános 
rendkívüli ülésén döntött a 2024. évre vonatkozó 
lakossági ivóvíz- és csatornaszolgáltatás 
ráfordításainak csökkentésére támogatási kérelem 
benyújtásáról. 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 2024. június 20-án tartott nyilvános 
rendkívüli ülésén Orcifalvi Nikolett kizárólagos 
tulajdonát képező – 1/1 tulajdoni arányban – 
Palotás belterület 593/2 hrsz alatt nyilvántartott 
ingatlanból  az 593/2. és 594. hrsz. számú 
földrészletek határrendezéséről készült változási 
vázrajz alapján 44 m2 terület az Önkormányzat 
kizárólagos tulajdonát képező – 1/1 tulajdoni 
arányban – a Palotás belterület  594.  hrsz alatt 
nyilvántartott, ingatlanhoz csatolását ajándékozás 
jogcímen elfogadta. 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 2024. július 23-án tartott nyilvános 
ülésén a Salgótarjáni Katasztrófavédelmi 
Kirendeltség 2023. évi tevékenységéről szóló 
tájékoztató, valamint a Pásztói Hivatásos Tűzoltó-
parancsnokságok 2023. évi tevékenységéről szóló 
beszámoló elfogadásáról döntött. Majd Palotás 
Község Önkormányzata Képviselő-testületének a 
települési támogatás és az önkormányzat által 
nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól szóló 
1/2023. (II.1.) önkormányzati rendelete 
módosítására került sor a bölcsődei gondozási 
díjhoz nyújtott települési támogatás 
vonatkozásában. A Képviselő-testület elfogadta a 
Palotási Általános Iskola, az önkormányzat 
tulajdonát képező 3042 Palotás, Szabadság út. 30. 
szám alatti ingatlanra a Salgótarjáni Tankerületi 
Központtal megkötött vagyonkezelési szerződés 
módosítását és felhatalmazta a polgármestert az 
aláírására.  
 

Ezt követően a Magyar Falu Program 
Önkormányzati tulajdonú ingatlanok fejlesztése, 
önkormányzati feladatellátáshoz kapcsolódó 
beszerzések – 2024 című projekt keretében Palotás 
Község Önkormányzata szolgálati lakás 
tetőfelújítására érkezett árajánlatok elbírálására 
került sor, a Képviselő-testület a beszerzési eljárást 
eredménytelennek nyilvánította, ugyanis a 
beérkezett ajánlatok mindegyike jelentősen túllépte 
a pályázati támogatási összeget, ezért új beszerzési 
eljárás lebonyolítására kerül majd sor.  
TOP_PLUSZ-1.2.1-21-NG1-2022-00017 
kódszámú "Palotás Község belterületi 
zöldinfrastruktúra fejlesztése" című projekt 
kivitelezési munkálataira érkezett árajánlatokat is 
elbírálta a Képviselő-testület, és a beérkezett 
ajánlatok közül a legalacsonyabb ajánlatot adó 
KELI-BAU Kft (3135 Szécsényfelfalu, 350/4. 
hrsz.) ajánlatát fogadta el bruttó 58.230.790 Ft 
összeggel és felhatalmazta a polgármestert a 
kivitelezési szerződés megkötésére. 
Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testülete 2024. július 23-án tartott zárt ülésén a 
kitüntetési javaslatok megtárgyalására került sor és 
a beérkezett javaslatok közül Almási Lajos 
alpolgármester úr Palotás Községért, dr. Horkai-
Tóth Gabriella jegyző és Molnárné Ocsovszki 
Henriette pénzügyi ügyintéző Palotás Község 
Szolgálatáért kitüntetésben részesítését támogatta a 
Képviselő-testület. 

Új rendeletünk: 
- Palotás Község Önkormányzata Képviselő-
testületének 8/2024. (VII.24.) önkormányzati 
rendelete a települési támogatás és az 
önkormányzat által nyújtott szociális ellátások 
helyi szabályairól szóló 1/2023. (II.1.) 
önkormányzati rendelete módosításáról 

A képviselő-testületi ülések jegyzőkönyvei és a 
határozatok a www.palotas.hu honlapon, az 
önkormányzati rendeletek pedig a Nemzeti 
Jogszabálytárban (www.njt.hu) érhetőek el az 
Önkormányzati rendeletek fülön a vármegye és 
a település kiválasztásával.   
 
   dr. Horkai-Tóth Gabriella 

        jegyző                   

http://www.palotas.hu/
http://www.njt.hu/
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AKTUÁLIS HÍREINK 

ÓVODAI- ÉS ISKOLAKEZDÉSI 
TELEPÜLÉSI TÁMOGATÁS 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete a települési támogatás és az önkormányzat 
által nyújtott szociális ellátások helyi szabályairól 
szóló 1/2023. (II. 1.) rendeletének 10.§-ában az 
óvodai és iskolakezdési települési támogatást az 
alábbiak szerint szabályozta: 

(1) Települési támogatásban részesíthető a 3. 
számú melléklet szerinti formanyomtatványon 
benyújtott kérelemre évente egy alkalommal 
minden óvodás és iskolás gyermek szülője, a 
nagykorúvá vált gyermek, akinek nyilatkozata 
alapján 

a) a családjában az egy főre jutó jövedelem 
nem haladja meg a szociális vetítési alap havi 
összegének 800%-át (228.000 Ft-ot) vagy 

b) egyedülálló szülő esetén az egy főre jutó 
jövedelem nem haladja meg a szociális vetítési 
alap havi összegének 1000%-át (285.000 Ft-
ot), és ha legalább a szülő és gyermek palotási 
állandó bejelentett lakcímmel vagy 
tartózkodási hellyel rendelkezik és 
életvitelszerűen a településen élnek. 

(4) Az óvoda vagy iskolakezdési települési 
támogatás összege évente gyermekenként az 
önkormányzat költségvetési rendeletében kerül 
meghatározásra, ha a gyermek óvodai nevelésben 
vesz részt vagy alsó-, közép- vagy felsőfokú 
oktatási intézményben nappali tanulmányokat 
folytat.    
(5) A kérelemhez iskolalátogatási igazolást kell 
csatolni. 
(6) Óvodások és általános iskolai tanulók 
részére az óvodai és iskolakezdési támogatást 
május – szeptember hónapban, közép- és 
felsőfokú tanulmányokat folytatók részére 
pedig augusztus és szeptember hónapban lehet 
igényelni. 

Palotás Község Önkormányzatának Képviselő-
testülete az önkormányzat 2024. évi 
költségvetéséről szóló 1/2024. (II.14.) 
önkormányzati rendeletében az óvoda és 
iskolakezdési települési támogatás összegét az 
alábbiak szerint határozta meg: 

Az óvodakezdési támogatás gyermekenként 
10.000 Ft  
iskolakezdési támogatás gyermekenként:  
általános iskolások: 1-8. évfolyam 15.000 Ft, 
középiskolai tanulmányokat folytatók: 20.000 
Ft,  

   felsőoktatási intézményben tanulók: 30.000 Ft  
Felhívjuk a Tisztelt Kérelmezők figyelmét, hogy 
a kérelmek benyújtási határideje szeptember 
30! 

PITYPANG MINI BÖLCSŐDE 
FELVÉTELT HIRDET 

Kedves Szülők! 
A Pitypang Mini Bölcsőde 2024. június elején 
nyitotta meg kapuit a bölcsődés korú gyermekek 
számára. 
Csoportjainkban kis létszámmal (maximum 8 
gyermek) foglalkozunk, ez kiemelt előnyt jelent a 
gyermekek egyéni megismerésében és személyre 
szabott ellátásában. 
Mini bölcsődénkben elsősorban a Palotáson élő 
családok bölcsődés korú gyermekeit fogadjuk. 
Szabad férőhelyek esetén a környező települések 
bölcsődés korú gyermekeit is ellátjuk. A felvétel 
szabad férőhelyek függvényében folyamatos. 
Amennyiben szeretné, hogy gyermeke harmonikus, 
szeretetteljes légkörben, ingergazdag környezetben 
töltse mindennapjait, keressen minket bizalommal 
az alábbi elérhetőségeken: 
Személyesen: 3042 Palotás, Kossuth út 2. 
Telefonon: 0630/161-4311 
E-mailen: pitypang@vaciegyhazmegye.hu 
 

DIÁKMUNKA PROGRAM 
A „Nyári diákmunka 2024” program keretében 
Palotás Község Önkormányzata, a Palotási Közös 
Önkormányzati Hivatal és a Palotási Gyermeklánc 
Óvoda július és augusztus hónapokban 1-1 hónap 
időtartamra mindösszesen 13 fő 16 év feletti és 25 
év alatti, nappali tagozaton tanuló diákot  (Balog 
Hedvig, Bukovics Réka, Fehér Liliána, Horkai 
Lilla, Jakab Hanna, Jakus Richárd, Kis Bence, 
Kresák Luca, Mile Anett, Papp Levente, Pintér 
Réka, Szigeti Jázmin, Vida Márk Péter) 
foglalkoztatott napi 4 órában, amelynek 
bérköltségét a Nógrád Vármegyei Kormányhivatal 
Foglalkoztatási Főosztálya támogatta. 

mailto:pitypang@vaciegyhazmegye.hu
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AKTUÁLIS HÍREINK

KÖZSÉGKÖZPONT FEJLESZTÉSE 
Palotás Község Önkormányzata részére a TOP-
PLUSZ_1.2.1-21-NG1-2022-00017 kódszámú 
"Palotás Község belterületi zöldinfrastruktúra 
fejlesztése" című projekt kivitelezési munkálataira 
a beérkezett ajánlatok közül a legalacsonyabb 
ajánlatot adó KELI-BAU Kft (3135 
Szécsényfelfalu, 350/4. hrsz.) ajánlatát fogadta el 
bruttó 58.230.790 Ft összeggel és felhatalmazta a 
polgármestert a kivitelezési szerződés 
megkötésére. 
A projekt megvalósítási helyszínének címe, 
helyrajzi száma: 3042 Palotás belterület 281/3. és 
488/2. hrsz. (templom és általános iskola előtti 
terület) 
A templom előtti zöldfelületeket keretező járdák 
felújításán túl az emlékművekhez vezető 
burkolatok rendezése is megtörténik az építészeti 
tervek szerint. 
Az iskola előtti ideiglenes gépkocsiparkoló és 
okafogyottá vált betonjárda, valamint kerítések 
bontásával, az építészeti terv szerinti új fórumszerű 
járdavezetéssel közösségi találkozóhely alakul ki, 
igényes zöldfelületbe ágyazva. A terület 
megvilágítását kandeláberek, a lakosok kulturált 
pihenését pedig köztéri padok biztosítják. 
A kivitelezési munkálatokat a szerződés 
megkötésétől számított 10 hónap alatt kell 
elvégeznie a vállalkozóknak. 
 

CÍMEK FELÜLVIZSGÁLATA 
A központi címregiszterről és a címkezelésről szóló 
345/2014. (XII.23.) Korm. rendelet (a 
továbbiakban KCR rendelet) 22. §-a által 
Magyarország címállományának tisztítása céljából 
előírta a címképzésért felelős szervek (az ingatlan 
fekvése szerint illetékes települési önkormányzat 
jegyzője) számára a 2015. január 1. napja előtt 
keletkezett címek felülvizsgálatát. 
Mivel a címek számottevő része lakcím, ezért 
belátható, hogy mind a polgárok száma, mind pedig 
az állami szervek (közigazgatás, 
igazságszolgáltatás szervei) és más szervezetek, 
például a közszolgáltatásokat nyújtó szervek 
hatékony működéséhez fontos a címek helyessége, 
ténylegessége, a valóságnak megfelelő címadatok 
megléte. 
A Nógrád Vármegyei Kormányhivatal megküldte 
Hivatalunk számára is a Belügyminisztérium által 
rendelkezésére bocsátott listát, melyen az 

illetékességi területén lévő települések által 
felülvizsgálandó, jóváhagyott és törölt tételek 
találhatók. 
A Kormányhivatal kéri, hogy valamennyi település 
szíveskedjen a „felülvizsgálandó” megjelölésű 
címek ellenőrzését, szükség esetén a címkezelés 
lefolytatását mielőbb maradéktalanul teljesíteni. 
Kérjük a Tisztelt Lakosság közreműködését és 
megértését a hivatalból indított címmódosítások 
kapcsán, ugyanis a felülvizsgálat elvégzése 
jogszabályból fakadó kötelezettségünk. 
A változásról (címképzés, címváltozás) az 
érintetteket jegyzői határozattal értesítjük. Akik 
nem kapnak ilyen értesítést, azoknak nem 
változik a címe, illetve az ingatlan címe helyesen 
szerepel a KCR-ben. 
Címváltozásnál  a fogyasztó közszolgáltatóval 
kötött szerződésének módosítása szükségessé 
válik, ezért a közszolgáltatók felé az érintett 
fogyasztóknak is eleget kell tenniük a 
címváltozással kapcsolatos bejelentési 
kötelezettségüknek. 
Hol és milyen esetben kell az okmányokat 
cserélni? 

• Azoknak, akik valamilyen adminisztrációs 
okból eddig nem voltak nyilvántartva a 
központi cím-regiszterben, nincs teendőjük, 
a lakcímük változatlan maradt. A 
címváltozással érintett ingatlanba 
bejelentett személyek lakcímkártyájának 
cseréjére hivatalból kerül sor. Ez az 
eljárás illetékmentes. 

• A forgalmi engedély cseréje nem 
kötelező, kérelemre a Kormányablakban 
illetékmentesen bejegyzik az új címet. 

• A személyi igazolvány cseréje nem 
szükséges. 

Amennyiben a címkezelési eljárás eredményeképp 
vállalkozás székhelyének, telephelyének címe is 
megváltozik, a címváltozásra vonatkozó 
bejelentési kötelezettség az egyéni vállalkozót, 
illetve a vállalkozás képviselőjét terheli. 

Szíves megértésüket és együttműködésüket 
ezúton is köszönjük! 

dr. Horkai-Tóth Gabriella 
        jegyző                   
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Kitüntettetek 
 

Palotás Község Önkormányzata Képviselő-testülete nevében Szabó Mihály polgármester úr, augusztus 20-án 
„Palotás Községért” kitüntetéseket adott át Dr. Horkai-Tóth Gabriella, Molnárné Ocsovszki Henriette és Almási 

Lajos részére. 
Szívből gratulálunk az elismerésekhez, további sikereket és jó egészséget kívánunk! 

 
DR. HORKAI-TÓTH GABRIELLA 

Budapesten született 1981. február 7-én, általános 
iskolai tanulmányait Turán végezte, majd a hatvani 
Bajza József Gimnáziumba nyert felvételt, ahol számos 
országos tanulmányi verseny nyertese, döntőse volt, 
amelyet két alkalommal „Az év diákja” címmel 
jutalmaztak. A középiskolai évek alatt angol nyelvből 
középfokú nyelvvizsgát tett. 1999-ben érettségizett 
kitűnő eredménnyel.  
Az Eötvös Lóránd Tudományegyetem Állam- és 
Jogtudományi Kar Győri Tagozatára nyert felvételt, 
ahol 2004-ben szerezte meg jogász diplomáját. 
Egyetemi évei alatt sikeresen szerepelt az Országos 
Tudományos Diákköri Konferencián, betöltötte a 
Hallgatói Önkormányzat gazdasági megbízotti, majd 
elnöki tisztségét is. A diploma megszerzését követően 
PhD ösztöndíjat nyert el a Közigazgatási Jogi 
Tanszéken, de a munka, azon belül a közigazgatás 
világát választva 2004. augusztus 15. napjától 
helyezkedett el a Belügyminisztérium Bevándorlási és 
Állampolgársági Hivatal Idegenrendészeti Osztályán 
idegenrendészeti hatósági ügyintézőként, ahol a 
próbaidő leteltével osztályvezető-helyettesi kinevezést 
kapott. Szakdolgozatát menedékjogi témából írta, így 
amint lehetősége nyílt rá a Menekültügyi Osztályon 
folytatta munkáját. 2006-ban sikeres közigazgatási 
szakvizsgát tett, majd 2006. december 15-étől a Turai 
Polgármesteri Hivatalban helyezkedett el okmányirodai 
csoportvezetőként.  
2007-ben ment férjhez, 2008-ban született meg Hanna 
lánya. GYED-ről visszatérve 2012-ben OKJ-s 
okmányirodai ügyintézői szakképesítést szerzett, majd 
2013-ban a Nemzeti Közszolgálati Egyetemen 
elvégezte a két féléves kormányablak szakügyintéző 
szakirányú továbbképzést. 2014 tavaszán pályázta meg 
a Palotási Közös Önkormányzati Hivatal megüresedő 
jegyzői álláshelyét, amelyet 2014. május 1. napjától tölt 
be. A Palotási Közös Önkormányzati Hivatal 
vezetőjeként, Palotás, Kisbágyon és Szarvasgede 
Községek Önkormányzatai Jegyzőjeként kiváló 
szakmai munkát végez. A települések fejlesztéséből 

tevékeny részt vállal, valamennyi pályázat előkészítője, 
lebonyolítója jegyzői feladatai mellett. Magas szakmai 
hozzáértéssel, nagy precizitással végzi jegyzői feladatát. 
Alapos gondossággal, pontossággal előkészített 
előterjesztésekkel nagymértékben segíti a Képviselő-
testületek munkáját. A helyi választási iroda 
vezetőjeként a választások, valamint települési 
népszámlálási felelősként a népszámlálás sikeres 
lebonyolítása is az érdemei közé tartozik. 
Munkája mellett folyamatosan képzi magát: 2015-ben 
sikeres anyakönyvi szakvizsgát tett, 2019-ben pedig 
adatvédelmi tisztviselői, 2021-ben munkavédelmi 
technikusi és tűzvédelmi előadói képesítést szerzett. 
2021-ben kötött másodszor házasságot, férjével közösen 
nevelik két lányukat, Lillát és Hannát, akik az Aszódi 
Evangélikus Gimnázium emelt biológia tagozatos 
tanulói. 

 
Kiemelkedő közigazgatási tevékenységéért, 
lelkiismeretes, pontos, szorgalmas munkája 
elismeréseként Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testülete 55/2024. (VII.23.) számú 
határozatával „Palotás Község Szolgálatáért” kitüntető 
címben részesítette.  
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MOLNÁRNÉ OCSOVSZKI HENRIETTE 

 
Bercelen született 1976. április 12-én. Általános iskolai 
tanulmányait Szirákon végezte, majd a hatvani 
Széchenyi István Közgazdasági Szakközépiskolába 
nyert felvételt, ahol 1994-ben képesített könyvelő 
szakképesítést szerzett. Ezt követően az egri Neumann 
János Közgazdasági Szakközépiskolában banki 
ügyintéző végzettséget szerzett. 
1996-ban ment férjhez, és költöztek Palotásra, két 
fiúgyermekük született, Márk és Máté. 
Az iskolák elvégzése után családi vállalkozásukban 
dolgozott Héhalomban, az egyik vendéglátó egységben. 
Majd 2004. augusztus 1-től Palotás és Kisbágyon 
Községek Körjegyzőségénél mint hivatalsegéd 
helyezkedett el. 2003-ban a PC SPECIAL által indított 
számítógépkezelői tanfolyamot végezte el, majd 2005-
ben jelentkezett a Perfekt Rt. által Gyöngyösön indított 
mérlegképes könyvelői szakképesítést nyújtó 
tanfolyamra, amelyet 2006-ban sikeresen elvégzett. 
2005. március 1-jén beadta pályázatát a 
Körjegyzőségnél megüresedő pénzügyi ügyintézői 
álláshelyre, amelyet ő nyert el és 2005. április 1. napjától 
dolgozik Palotás és Kisbágyon Községek 
Körjegyzőségénél, majd 2013. március 1. napjától a 
jogutódként létrejövő Palotási Közös Önkormányzati 
Hivatalnál pénzügyi ügyintézőként. 
Lelkiismeretes, pontos, precíz, magas színvonalú 
munkavégzésével majdnem két évtizede segíti az 
Önkormányzat és intézményei működését. A pásztói 
járás egyik legfelkészültebb ügyintézője, munkájára és 
segítőkészségére a környék több településén is 
rendszeresen számíthatnak. 
Az önkormányzati ASP rendszerhez a gazdálkodási és 
adó szakrendszerek tekintetében 2017. január 1. 
napjától önkéntesen csatlakoztak önkormányzatainak, 

egy évvel megelőzve a szakrendszerek kötelező 
bevezetését, és az ASP gazdálkodási szakrendszer 
használatának elsajátítása során szerzett tapasztalatait 
továbbadta a környékbeli önkormányzatok pénzügyi 
ügyintézőinek, valamint a Magyar Államkincstár 
Nógrád Vármegyei Igazgatósága is kérte 
tapasztalatainkat és javaslatainkat a rendszer 
továbbfejlesztéséhez munkájára alapozva. Az 
önkormányzatnál végzett ellenőrzések mind pozitív 
visszajelzéssel zárulnak munkáját dicsérve. 
Rendszeresen részt vesz a községi programok 
előkészítésében és lebonyolításában is. 
Nemcsak munkájában lelkiismeretes és odaadó, hanem 
édesanyaként is példamutatóan helytállt: Márk a Petrik 
Lajos Két Tanítási Nyelvű Technikum elvégzését 
követően a Budapesti Műszaki és Gazdaságtudományi 
Egyetemen vegyészmérnöki és gépészmérnöki diplomát 
is szerzett. Máté a Gundel Károly Vendéglátó és 
Turisztikai Technikumban pultos, vendéglátás szervező 
és szakács szakképesítést is szerzett. 
Molnárné Ocsovszki Henriettet két évtizedes kiemelkedő 
pénzügyi ügyintézői és közösségi tevékenysége 
elismeréseként Palotás Község Önkormányzata 
Képviselő-testülete 56/2024. (VII.23.) számú 
határozatával „Palotás Község Szolgálatáért” kitüntető 
címben részesítette. 

ALMÁSI LAJOS 

Apcon született 1952. szeptember 12-én. Általános 
iskolai tanulmányait Apcon végezte, majd a hatvani 
Damjanich János szakmunkásképző Intézetben gáz-, 
víz-, és fűtésszerelő szakképesítést szerzett. A Palotási 
Vadásztársaság alkalmazásában 1968-tól a fácántelepen 
15 évig fácánok nevelése volt a feladata.  A 
szakképesítés megszerzését követően az apci Qualitál 
Vállalatnál helyezkedett el, majd a budapesti Mélyépítő 
Vállalatnál dolgozott 10 évig, ahol kétszer kiváló 
dolgozó kitűntetést kapott. 1973 – 1975 között az apci 
Almási Művek alkalmazásában állt, majd egyéni 
vállalkozóként tevékenykedett 2005-ig. A 2012-i 
előnyugdíjazásáig Koczka István egyéni vállalkozó 
alkalmazásában állt. 2014. évben vonult nyugdíjba. 
1974. augusztus 31-én kötött házasságot Varga 
Zsuzsannával, két lánygyermekük született, Ágnes és 
Viktória, akik a helyi nevelési-oktatási intézmények 
dolgozói. 8 unoka teszi boldogabbá mindennapjait. 
Közéleti tevékenysége 1990. október 14-én kezdődött 
önkormányzati képviselőként, az Egészségügyi, 
Szociális és Családvédelmi Bizottság és az 
Üzemeltetési, Környezetvédelmi és Közbiztonsági 
Bizottság tagja volt, majd a Szociális, Kulturális és 
Sport Bizottság elnöki tisztségét látta el. 2012-től 
folyamatosan önkormányzati képviselő, 2016-tól az 
alpolgármesteri tisztséget is betölti. 
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Civil szervezetekben vállalt szerepe kiemelkedő: 
A Palotás Ifjúságáért Alapítvány megalakításában 
tevékeny részt vállalt, alapító tagja és támogatója 1998 
óta. A Palotási Sportegyesület elnökségének több éven 
keresztül volt tagja, valamint ellátta a serdülő csapat 
edzői tevékenységét. Két ciklusban 1994.03.12 – 
1999.09.10-ig és 2003.08.08 – 2007.02.24-ig az 
egyesület elnöki posztját töltötte be. Vezetői beosztása 
idején élte az egyesület a „profi” időszakát is. A 
labdarúgó csapat a megyei I. osztály bajnokság 
megnyerése után egy évig az NB III-ban, majd két évig 
az NB II-ben kiemelkedően szerepelt. A Magyar 
Kupában 1998-ban az ország legjobb 16 csapata közé 
került Palotás csapata. Nem könnyű feladatát mindig az 
elvárásoknak megfelelően igyekezett ellátni. Jó 
szervezőkészségével, irányításával a főbb fejlesztési-
felújítási munkálatokból aktívan kivette részét. Nem 
csak a verseny-, hanem a szabadidős- és tömegsport 
programok fő szervezője, irányítója, résztvevője volt. 
Munkájára, segítségére minden feladatnál lehetett és 
lehet számítani. A Palotási Sportegyesület 
megalakulásának 50. évfordulóján 2002. augusztus 20-
án több évtizedes sportvezetői tevékenységéért „Palotás 
Községért” kitűntetésben részesült. Az egyesület 
fennállásának 60. évfordulóján a több évtizedes 
kiemelkedő sport tevékenységéért „Palotás Sportjáért” 
elismerésben részesült. Szívügye és szenvedélye a 
sportvadászat, 1973. jan. 31-től  - jelenleg is – 
sportvadász.  A Palotási Vadásztáraságnak 10 évig volt 
a vadászmestere, majd több évig a Fegyelmi Bizottság, 
ezt követően pedig az Ellenőrző Bizottság Elnöke. 
1985-ben a kiemelkedő vadászati tevékenységéért a 
„NIMRÓD VADÁSZ ÉREM” ARANY fokozata 
kitüntetésben részesítették. A Nógrád megyei 
vadásznapokon skeet lövészetben ötszörös bajnoki 
címet szerzett. Az országos versenyeken skeet 
lövészetben több évig képviselte Nógrád megyét. 
Nyugdíjba vonulása után is aktív közéletet él, 
önkormányzati képviselő, alpolgármester, a Tarcsi 
Völgye Vadásztársaság Fegyelmi Bizottságának elnöke, 
az Őszirózsa Nyugdíjas Klub tagja. Minden települési 
rendezvény előkészítésében, lebonyolításában aktívan 
segít, kiemelkedő tevékenységet végez.  

Almási Lajos több évtizedes kiemelkedő közéleti és civil 
tevékenysége elismeréseként Palotás Község 
Önkormányzata Képviselő-testülete 53/2024. (VII.23.) 
számú határozatával „Palotás Községért” kitüntető 
címben részesítette. 

A PALOTÁSI ÉS KÖRNYÉKBELI 
ALKOTÓK CSOPORTJA  

NYÁRI GYERMEKTÁBOR 
Már eltelt több mint egy év amióta a Palotási és 
környékbeli alkotók csoportja létezik. A múlt évi 
falunapon debütáltak, egy nem mindennapi 
divatbemutató keretein belül, ahol az ügyes kezű 
csoporttagok alkotásait láthatta a közönség. Nyári és 
alkalmi ruhákat, horgolt és papírhajtogatott technikával 
készült táskákat, csodálatos gyöngy és tűzzománc 
ékszereket viseltek a modellek. A Kenderike néptánc-
csoport tagjai pedig a papírfonott dísztárgyakat, egyedi 
technikával készült virágokat és még sok egyedi alkotást 
vonultattak fel a színpadon. Azóta részt vettek több 
rendezvényen alkotásra biztatva kicsiket és nagyokat. 
Az augusztusban megrendezett, tematikus 
gyermektábor megszervezésében és lebonyolításában is 
nagy szerepet vállaltak. Az elképzelés szerint a 
gyermekek minden nap más témát boncolgattak, jártak 
körbe. Volt sport nap, megismerkedtünk Palotás 
értékeivel, foglalkoztunk állatokkal, különleges 
foglalkozásokkal és az utolsó nap a zenéről szólt. Az 
alkotók csoportjából minden nap más alkotó töltötte 
velünk szinte az egész napot. Segített a gyermekek 
felügyeletében, szórakoztatásában és különböző 
kézműves technikákkal ismertették meg a tábor 
résztvevőit. A kreatív hölgyeken kívül számos kedves és 
a saját témájában nagy tudású ember színesítette 
foglalkozásaival az egy hetes tábor programjait, akiknek 
ez úton is szeretnénk kifejezni hálás köszönetünket! 
Reméljük, jövőre is találkozhatunk! 

 

Király Marianna 
táborvezető 
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SZABÓ MIHÁLY MUNKÁSSÁGA PALOTÁS TELEPÜLÉSÉRT
Szabó Mihály polgármester úr 1998 óta településünk 
vezetője, hétszer választották meg polgármesterré. 
Tekintsük át hogyan is került a település élére, 
hogyan látja a települést. 
 
– Mikor és miért döntött úgy, hogy polgármester 
lesz? 
– Mindig szívesen segítettem másoknak, de sosem 
akartam vezető lenni. 1990-ben és 1994-ben is többen 
megkerestek, hogy induljak a választásokon, de nemet 
mondtam. 1998-ban aztán olyan helyzetbe kerültem, 
hogy nem tudtam visszautasítani a felkérést. 
Kezdeményezésemre létrehoztunk egy szervezetet a 
település, elsősorban a fiatalok érdekében. A Palotás 
Ifjúságáért Alapítványt, amelynek az első években a 
titkára voltam, s a legnagyobb örömömre a mai napig jól 
működik. Ők kértek fel, hogy induljak a választáson, s 
úgy éreztem, ha akkor nemet mondok, akkor cserben 
hagytam volna őket. Többen is indultunk a 
polgármesteri címért, végül a lakosság nekem szavazott 
bizalmat. 

–  Hogyan emlékszik vissza az első időszakra? 
–  Szerencsés voltam, mert nagyon jó testületünk volt és 
sok mindent sikerült megvalósítani. Természetesen 
akadtak nehézségek, hiszen sok, számomra új feladat 
adódott. Ráadásul mindenkinek meg szerettem volna 
felelni, ami persze nem lehetséges. Ugyanakkor úgy 
vélem, hogy teljes odaadással és intenzitással lehet csak 
megoldani a feladatokat. 

–  Mit jelent ön számára Palotás? 
–  Nekem a mindenséget jelenti, hiszen itt születtem és 
itt élek, minden egyes részét ismerem. Lokálpatrióta 
vagyok és szeretek tenni az itt élőkért, a településért. 
Még akkor is boldog vagyok, ha egy négyzetméternyi 
járda megépül, hiszen így fejlődik a falu és a közösség 
lépésről lépésre. Örülök, ha mosolygós embereket látok 
a településen, hiszen azért vagyunk, hogy tegyünk a 
településért és az itt élőkért. Szokták kérdezni, hogy 
nekem meddig tart a munkaidő. Mindig azt válaszolom, 
hogy a választástól a következő választásig. Nem sok 
idő jut pihenésre, de nem bánom, mert a helyiek 
bizalommal fordulnak felém. 

– Melyik fejlesztésre a legbüszkébb és milyen 
nagyobb jelentőségű beruházásokat sikerült 
megvalósítani több mint húsz év alatt? 
– Nehéz erre válaszolni, hiszen az összes beruházásra 
büszke vagyok. A helyi fejlesztések is nagyon fontosak 
és szerencsére elmondhatom, hogy az 
intézményrendszerünket is sikerült felújítani, de kiépült 

egyebek mellett az úthálózat is, hiszen Palotáson nincs 
már földút. Nagy álmom volt még, hogy legyen 
tornaterem a faluban, s most ez is megvalósult az 
általános iskola korszerűsítésével. Ezen túlmenően 300 
adagos főzőkonyhát is kialakítottunk, amelynek 
köszönhetően ellátjuk a bölcsődét, a palotási és a 
kisbágyoni óvodát, az általános iskolát, valamint a 
szociális étkeztetést is így oldjuk meg. Új orvosi 
rendelőt építettünk, majd pedig elkészült az orvosi 
szolgálati lakás is. 

– Milyen beruházások várhatók Palotáson a 
közeljövőben? 
– Befejeződött a bölcsőde építése, de megújult az óvoda 
és ahogy említettem, az iskola. Elkészült a 
látogatóközpont, és több helyen felújítottuk a járdákat a 
településen. A látogatóközpont környékén egy 
tanösvényt is kialakítunk, amely a tóhoz vezet majd, 
ahol több beruházást szeretnénk megvalósítani. 
Mindezen kívül létrehoztuk a Helyi Értékek Házát, ahol 
értékeinket és hagyományainkat mutatjuk be. 
Szálláshelyeket is szeretnénk kialakítani, hiszen 
jelenleg nincs a településen. A sportpályán lévő félkész 
épületben például az utánpótláscsapatoknak öltözőt és 
szálláshelyeket is létrehoznánk, de műfüves sportpálya 
építésében is gondolkodunk. Nagyon fontos a 
községközpont, a tó és környezetének komplex 
fejlesztése is. 

– Milyen a kapcsolat a településen lévő 
intézményekkel és civil szervezetekkel? 
– Szerencsére nagyon jó és jól együtt tudunk működni 
mindenben. Sokan vannak, akik tesznek a település 
közösségéért és fejlődéséért. Ráadásul sok programot is 
szervezünk, például a Tortafesztivált, amelyre évről 
évre egyre többen látogatnak el, még külföldről is 
érkeznek versenyzők. 

– Az ön nevéhez fűződik a Dél-Nógrádi 
Önkormányzatok Egyesületének vezetése is… 
– Igen, de emellett számos szervezet tagja vagyok, 
hiszen szeretek tenni a közösségért. Az egyesületet 
Szilágyi Albert egykori héhalmi polgármester 
kezdeményezésére 2007-ben hoztuk létre, amelyhez 11 
önkormányzat csatlakozott. Jelenleg 19-en vagyunk, s 
havonta egyszer találkozunk, megbeszéljük a 
fejlesztéseket, pályázatokat, de a tapasztalatainkat is 
megosztjuk egymással. Közösek a gondjaink és a 
terveink is, hiszen mindenki szeretné, hogy fejlődjön a 
települése. Mindenkinek előnye származik az 
együttműködésből, több közös pályázat megvalósult az 
egyesület által. 
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–  Mivel foglalkozik szívesen szabadidejében? 
– Az az igazság, hogy nem sok idő jut a pihenésre, 
hiszen ez egy 24 órás szolgálat. Egyébként szeretek 
együtt lenni a családdal, de ők sajnos távolabb laknak. 
Három unokám van. Ezenkívül nagyon szeretek 
kertészkedni, de erre sem marad sok idő. 

– Mivel foglalkozott mielőtt polgármester lett? 
– Az általános iskolai tanulmányaimat Palotáson 
végeztem, majd az építőipari szakközépiskolába 
kerültem Salgótarjánba, ahol 1975-ben érettségiztem. 
Sokáig nem tudtam eldönteni, hogy mit szeretnék, végül 
magasépítői technikusi végzettséget szereztem. Az első 
munkahelyem a Mátraalja Szénbányák vegyes 
üzemének az építőipari részlege volt. Ezt követőn 
kineveztek művezetőnek Petőfibányán, de ez idő alatt 
megkerestek az akkori Palotási Tanácstól, hogy a 
műszaki ügyintéző feladatokat vállaljam el. Úgy 
döntöttem, hogy igent mondok a felkérésre, így 1977-
től dolgozok Palotáson. Először a műszaki feladatokat 
láttam el, majd az építési hatósági jogkör átalakítása 
után, öt településen körzeti építési ügyintézőként 
dolgoztam 1984-től 1998-ig, egészen a 
megválasztásomig. 

– Úgy tudom, a polgármesteri munkája mellett még 
más egyéb feladatokat is ellát. 
– Igen. A sportegyesületben 1975 óta tevékenykedtem, 
de többféle szerepet is betöltöttem már. 2007-től 2024-
ig pedig elnöke voltam a szervezetnek. Emellett a 
Körzeti Koordinációs Sportbizottságnak titkára voltam 
több éven keresztül. A sport területén a Nógrád Megyei 
Labdarúgó Szövetségnek elnökségi tagja voltam 2001-
től, majd 2011-től a Magyar Labdarúgó Szövetség 
Nógrád Megyei Igazgatóság társadalmi elnökségének 
voltam tagja. Ezen kívül a Dél-Nógrádi 
Önkormányzatok Egyesületének elnökeként is 
tevékenykedem, de a palotási Mikrotérségi 
Gyermekjóléti és Családsegítő Szolgálat társulásának 
elnöke is vagyok tíz éve. Továbbá a Palotás és 
Kisbágyon Óvodai Intézményfenntartó Társulásnál több 
mint egy évtizede munkálkodok elnökként, valamint a 
Zagya Környéki Hulladékgazdálkodási Társulás 
felügyelő bizottságának is tagja vagyok. 

– Milyen sikereket könyvelhet el az elmúlt 25 évben? 
– Olyan ember vagyok, aki mindig szeretett segíteni az 
embereken. Ez a mai napig megmaradt és nagyon jól eső 
érzés, amikor valakinek tudok segíteni. Az elmúlt évek 

során részt vettem valamennyi közmű rendszer 
előkészítésében és kiépítésében, így például 
vízműrendszer, gázrendszer, vagy telefonhálózat, 
valamint a szennyvíz rendszer kialakításában is. 
Emellett elmondhatom, hogy az intézményrendszer 
teljes egészében megújult, hiszen korszerű az óvoda, az 
általános iskola, van bölcsőde és épült egy új, de a 
művelődési ház is megszépült. Nagyon sok olyan dolog 
található a településen, amelyhez sikerült hozzájárulni, 
így például posta, gyógyszertár és benzinkút 
létrehozása, de van étterem, élelmiszer boltok is a 
településen, régebben pedig fedett piacot is 
létesítettünk. Hamarosan a faluközpont is új köntöst 
kap, a turizmus erősítése érdekében pedig 
látogatóközpont épült a tó környékén. Elengedhetetlen 
az is, hogy a lakosság ügyeit elintézzük és bízom benne, 
hogy elégedettek, hiszen sok mindent sikerült 
megvalósítani az elmúlt évek során.  

– Milyen érzés, hogy ilyen hosszú ideje bizalmat 
szavaznak önnek a helyi lakosok? 
– Ezt nem munkának, hanem szolgálatnak tekintem a 
település lakosaiért. Az emberekért vagyunk, az 
emberekért élünk és azért mindent meg kell tenni, hogy 
a közhangulat megfelelő legyen. Arra törekszünk az 
önkormányzat munkatársaival, hogy fejlesszük a 
települést a lehetőségekhez mérten, és megragadjunk 
minden pályázati lehetőséget.  

– Nemrégiben több elismerést is átvehetett. 
– Igen. A Belügyminisztériumtól Magyar Ezüst 
Érdemkeresztet kaptam, míg a településen a Palotás 
Községért, valamint a Palotás Község Szolgálatért díjat 
vehettem át. Hálás vagyok a javaslattevőknek, hogy 
értékelték a munkámat. Nagyon jól esnek az 
elismerések, de nem csak nekem szól, hanem azoknak 
is, akik itt dolgoznak és a lakosságnak is. Nagy öröm 
volt a számomra, hogy magasabb szinten is elismerték a 
tevékenységemet, de hálával tartozom a körülöttem lévő 
embereknek, így a családomnak is. 

Köszönetet mondok az önkormányzat és intézményei 
valamennyi dolgozójának és mindenkinek, aki 
valamilyen formában hozzájárult a terveink, a települési 
célok megvalósításához. 

Köszönjük szépen Polgármester úr több évtizedes 
áldozatos és lelkiismeretes munkáját, nyugdíjas éveihez 
jó egészséget kívánunk a Palotási Hírek 
szerkesztőbizottsága nevében! 
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 PITYPANG MINI BÖLCSŐDE 
A Pitypang Mini Bölcsőde 2024. szeptember 7-én 
tartotta bölcsődés toborzó családi napját. A családi 
napon gazdag programmal vártuk a gyermekeket, 
lehetett kézműveskedni, volt arcfestés és lufihajtogatás. 
A bátrabbak megnézhették, kézbe vehették a Frenklin 
Park Teknősotthon kis lakóit, a tengeri malacokat, 
nyuszikat és a kisebb-nagyobb hüllőket. Tágas 
udvarunkon lehetett motorozni, mászókázni vagy az 
ugrálóvárban ugrálni. Aki elfáradt, megéhezett, a 
kollégák által készített tea, szendvics, sütemény 
elfogyasztása közben pihenhette ki magát. 

 
A Frenklin Park Teknősotthon kitelepült a családi 

napra 

Köszönjük mindenkinek a szervezést és a részvételt! 
Mini bölcsődénkben elsősorban a Palotáson élő 
családok bölcsődés korú gyermekeit fogadjuk. Szabad 
férőhelyek esetén a környező települések bölcsődés 
korú gyermekeit is ellátjuk. 
A következő nevelési évre szeretettel várjuk a bölcsődés 
korú gyermekek szüleinek jelentkezését! 

Ha szeretnének többet megtudni bölcsődénk életéről, 
kérjük, csatlakozzanak: 

https://www.facebook.com/groups/1308095676626063 

A mini bölcsőde elérhetősége: 
3042 Palotás, Kossuth u. 2. 

30/161-4311 
pitypang@vaciegyhazmegye.hu 

Végh Pálné 
intézményvezető 

 
NYÁRI ORATÓRIUM PALOTÁSON  

(2024. augusztus 12-16.) 
2024-ben a bujáki Szent Márton Kendősei, mint egy 
katolikus keresztény ifjúsági közösség, úgy gondolták, 
hogy Palotáson a plébánián is szerveznek nyári 
oratóriumot, amelyet szalézi ifjúsági programokhoz 
hasonlóan tartanak meg.  

Ebben a napközis táborban a plébániára 12 általános 
iskolás diák érkezett több évfolyamból és számukra 
próbáltuk minél élménydúsabbá tenni az augusztus 
második hetét. Jézussal a középpontban az imádságra és 
a tábor témájára nagy hangsúlyt fektettünk. A tábor ,,A 
szentmise lényege négy lépésben” cím alatt futott, 
amelyből négy előadás született a szentmise áldozati 
liturgiájában előkerülő mondatból, miszerint Jézus 
,,Kezébe vette”, ,,Hálát adott”, ,,Megtörte” és 
,,Odaadta”. Ezt a négy kifejezést fejtettük ki minél 
érthetőbb formában, hogy a gyerekek kapcsolódni 
tudjanak az elhangzott gondolatokhoz, majd a mélyebb 
megértés érdekében kiscsoportos foglalkozás keretében 
folytattuk a tartalom átadását. Ezen előadások 
bevezetésének is számított, hogy részt vettünk a hétfői 
szentmisén.  
Emellett sok játékkal, színes programokkal is 
készültünk a gyerekeknek. Előfordult, hogy reggeli 
átmozgatással indítottuk a napot, táncoltunk, 
kézműveskedtünk, kémiai konyhakísérleteket 
mutattunk nekik, vizes sorversenyt játszottunk, laminált 
halakat horgásztunk, igehely háborút játszottunk 
(számháború szentírási igehelyekkel) és kalandnapot 
tartottunk a faluban. 
Köszönjük szépen mindenkinek, akik valamilyen 
módon támogattak minket a tábor folyamán.  
Hálásak voltunk/vagyunk Marti József esperes 
plébánosnak és az egyházközségnek, hogy 
megengedték a plébánia épületének használatát, Rózsi 
néninek és segítőinek, akik főztek ránk, illetve a 
szülőknek is, akiktől sok-sok adomány érkezett. 
Reméljük a záró műsorunk is nagyon tetszett a jelenlévő 
hozzátartozóknak. A továbbiakban is szívesen 
szervezünk programokat a településen és köszönjük a 
belénk vetett bizalmat.  

 
A gyerekek műsora a tábor befejeztével 

Mindenkire Isten áldását kérve:  
Bacsa Vivien, Petre Diána, Jaskó Stella, 

Somodi Fanni és Bacsa Lilla  

https://www.facebook.com/groups/1308095676626063
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ÉVKEZDÉS A PALOTÁSI 
GYERMEKLÁNC ÓVODÁBAN 

„Ősz, Ősz, gyönyörű, 
harmatgyöngyös már a fű. 
A kosárban alma szunnyad,  
zivatar jön, felhő pukkad. 
Levélözön hullik halkan,  
lesz belőle mókuspaplan.” 

Szeptemberben elején gyönyörű napsütésben 
elkezdődött a 2024/2025 nevelési évünk. A gyermekek  
Süni és Nyuszi csoportban életkoruknak megfelelően 
kerültek elhelyezésre. Szeptember folyamán a Nyuszi 
csoporthoz 14 kisgyermek csatlakozott. A gyerekek 
folyamatos beszoktatását meghatározott terv szerint 
végeztük. Nehéz a gyermekeknek és szülőknek az 
elválás, ezért különböző praktikákkal, tanácsokkal 
láttuk el a családokat. A Palotási Gyermeklánc Óvoda 
Facebook oldalán a témával kapcsolatos újságcikkeket, 
meséket, praktikákat osztunk meg az érdeklődőkkel. 

 
Vinyl padlóburkolat került a csoportszobákba 

A nyár folyamán elkészültünk a betervezett felújítási 
munkálatokkal. A 3 csoportszobában a régi linóleum és 
lambéria eltávolításra került és a villanyhálózat több 
csatlakozóaljzattal bővült. A padlókiegyenlítés után 
modern vinyl padlóburkolatot ragasztottak a 
szakemberek. A padlófelújítást a csoportszobák festése 
követte. Itt szeretném megköszönni a szülőknek, 
szakembereknek, kollégáknak és Szabó Mihály 
polgármester úrnak, hogy munkájukkal segítették, hogy 
3 hét alatt feszített tempóban, de megvalósultak a 
munkálatok. Szeptember elején az óvodai báli 
bevételéből sor kerülhetett a sófal megépítésére. A 
kedvezően alakuló munkadíjak és anyagköltségek 
lehetővé tették, hogy mind a 3 csoportban elkészülhetett 
a sófal, mely nagyon dekoratív és hosszútávon 
hozzájárul a gyermekek egészségének a megőrzéséhez. 

Szeretném megköszönni a Szülői Munkaközösség 
vezetőjének és tagjainak, valamint családtagjainak az 
önzetlen munkáját, mellyel hozzájárultak az óvoda 
környezetének megújulásához.   

     Illés Ágnes Nikoletta  
         igazgató  

 
MEGSZÉPÜLT CSOPORTSZOBÁK AZ 

ÓVODÁBAN 
A Palotási Gyermeklánc Óvoda javára 2023. 
decemberében a Szülői Munkaközösség tagjaival Bartus 
Katalinnal, Katona-Balogh Tündével és Takács 
Terézzel jótékonysági bált szerveztünk. Eredeti terv 
szerint a befolyt összegből a két működő 
csoportszobában egy-egy parajdi sófal építését szerettük 
volna megvalósítani. 
Az előrelátó tervezés és a megújulás iránti igény úgy 
alakította, hogy a célok közé kerüljön a PVC borítású 
helyiségek padlójának felújítása is. A támogatók 
felkeresése során a Diego Kft. jelentős kedvezményének 
és az óvoda 2023. évi költségvetési maradványának 
köszönhetően még tavaly beszerzésre került a két 
csoportra a vinyl, a tornaszobára pedig a sport gym 
burkolat. Az idei nyári szünet beköszöntével 
megkezdődtek a felújítási munkálatok; egészségügyi 
festést követően az aljzat kiegyenlítése, majd a 
padlóburkolatok lehelyezése is megtörtént. Időközben 
folyamatban volt a sófalakra történő árajánlat kérés. 
A teljeskörű kivitelezést végző cégek ajánlatai alapján 
épp’ hogy csak elég lett volna  a bál során befolyt 2 
millió Ft a két sófalra, ezért úgy döntöttünk, hogy mi 
maguk gondoskodunk a beszerzésről és keressük fel a 
mesterembereket. A sok utánajárás és befektetett 
energia meghozta a gyümölcsét. 1,6 millió Ft-ból 
sikerült három sófalat létrehozni úgy, hogy a 
csoportszobák mellett a tornaszoba is jó levegőt biztosít 
a gyermekeknek a parajdi és himalája só jótékony 
hatásával. Ezúton is szeretnénk köszönetet mondani 
mindenkinek aki munkájával, segítségével, 
támogatásával hozzájárult, hogy álmunk valóra váljon.  
A 2024/2025 tanévkezdés során az óvodás gyermekek 
boldogan vették birtokba a megújult csoportszobákat, 
melyeket ékszerként díszít az otthonos hangulatot 
árasztó, észrevétlenül gyógyító sófal. 

 

Juhászné Kovács Felícia 
SZMK elnök 
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ISKOLAI HÍREK
 
“A gyermek a legtökéletesebb teremtmény, mert 
egyedül ő tudja megalkotni saját egyéniségét. A 
gyermek lelke lágy viaszhoz vagy fehér papírhoz 
hasonló, ahová magának a gyermeknek kell belevésni a 
képzeteket.” 
Maria Montessori ezen gondolata fényében 
köszöntöttük az iskolánk valamennyi tökéletes 
teremtményét, a gyerekeket a tanévnyitó ünnepségen. 
183 tanulóval kezdtük a 2024/2025-ös tanévet. 
Olyan iskolát szeretnénk, ahol a belső légkör, a 
tartalmas közös munka következtében jól érzi magát a 
tanuló és tanára egyaránt. 
A tanuló mellett ott kell, hogy álljon a szülő is, mint az 
oktatás harmadik fontos szereplője. Ezért 
meggyőződésem, hogy akkor leszünk jó iskola, ha 
szoros kapcsolatot ápolunk a szülőkkel, nyíltan, 
őszintén beszélhetünk a gyermekeik problémáiról, 
hiányosságairól, tehetsége fejlődéséről, lehetőségeiről. 
Együtt kell dolgoznunk, hisz közös célunk az ide járó 
gyermekek személyiségének kiteljesedése. 
Engedjék meg, hogy bemutatkozzam. Simon Ágnes 
vagyok, biológia - kémia szakos tanár. A tanári 
diplomám megszerzése előtt biológus végzettségemmel 
dolgoztam, amelyet szintén az Esterházy Károly 
Egyetemen szereztem. 
Két gyermekem megszületése és a velük való 
foglalkozás egyértelművé tette számomra, hogy a 
gyermekek nevelésével és oktatásával szeretnék a 
továbbiakban foglalkozni. 
Közel négy évig voltam igazgatóhelyettesi beosztásban 
a Magyar Szentek Római Katolikus Általános 
Iskolában, így rálátásom volt a nevelő-oktató munka 
minden szegmensére, köztük a gazdálkodási és a 
döntéshozatali eljárásokra is. 
Látva az iskola eddigi működését, az itt folyó nevelési-
oktatási folyamatot, azt mondhatom: ez a továbbiakban 
is ugyanígy kell, hogy működjön, mivel az eddigiekben 
is maximálisan ellátta ezt a feladatát. Elérte kitűzött 
céljait, a szülők és a diákok megelégedettségére végezte 
hathatós feladatát a mindennapokban. 
Mi lehet hát egy jövendőbeli vezetőnek a célja 
mindezzel? Természetesen az eddigiek megtartása, a 
színvonalas oktatás biztosítása továbbra is, és innovatív 
rövid- és hosszú távú célok kitűzése, amelyeket a 
rendelkezésre álló személyi, tárgyi, anyagi feltételek 
megismerése mellett, a felmerülő igényeknek 
megfelelően valósít meg. 
Jó alapokkal indulok, hiszen azt gondolom, nem kell 
bemutatni az iskola mindennapjait, munkáját, mert 
határozott, szilárd alapokon nyugvó, feladatát jól végző, 
küldetését jól teljesítő intézményről van szó. 

 
 

 
Simon Ágnes, igazgató 

Vezetői hitvallásom alapgondolata, hogy a pozíció 
betöltése elsősorban szolgálat kell, hogy legyen. 
Nevelési téren lényeges szem előtt tartani, hogy a ránk 
bízott tanulóknak teljes személyiségünkkel mutatunk 
példát, ezért azon kell dolgoznunk, hogy mindvégig 
tudásunk mellett saját személyiségünk legjavát adjuk a 
diákok számára. Az iskola vezetői megbízását a diákok 
és az iskola iránti elkötelezettséggel, képzettséggel és 
ismereteim legjavával, őszinteséggel és sok örömmel 
szeretném vállalni. Magaménak érzem az iskola 
nehézségeit, örömeit és céljait. Nélkülözhetetlennek 
tartom, hogy az egymás iránti tisztelet, megértés, 
türelem és humor képezze alapját munkahelyünkön is 
emberi kapcsolatainknak. Alapvető célom, hogy a 
hozzánk járó diákok vidám és szeretetteljes iskolai 
környezetben töltsék mindennapjaikat. El kell érnünk, 
hogy törekedjenek a tőlük elvárható legjobb 
teljesítmény elérésére és az általános iskolát elhagyva 
önálló döntésre és véleményformálásra képes, 
becsületes, másokkal együttműködni tudó, nyitott XXI. 
századi diákokká, majdan felnőttekké váljanak. 
Bízom benne, hogy a Palotási Általános Iskola 
igazgatójaként az intézmény hagyományait és 
értékközvetítő szerepét megtartani, hírnevét öregbíteni, 
valamint szakmai színvonalát emelni tudom. 
Déry Tibor szavaival zárom gondolataimat: „A 
mindennapok hordalékából kell kimosnunk életünk 
maroknyi aranyát.” 

Simon Ágnes 
igazgató 
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IDÉN SZEREZTE DIPLOMÁJÁT 
Kedves Olvasók!  
Csorba Csenge Vivien vagyok, friss közgazdász 
végzettségű helyi lakos. 
Általános iskolás tanulmányaim után a Hatvani Bajza 
József Gimnázium angol szakán szereztem meg 
érettségi bizonyítványom. Alapszakos diplomámat a 
Budapesti Gazdasági Egyetem marketing és 
kereskedelem képzésén abszolváltam, ahol átfogó 
elméleti és gyakorlati tudást sajátítottam el. Számos 
kreatív feladatban vehettem itt részt fejlesztve magam. 
Tanulmányaim mellett lehetőségem nyílt a gyakorlati 
tapasztalatok megszerzésére is, amelyet a Robert Bosch 
hatvani leányvállalatában töltöttem. Ez az időszak 
nagyban hozzájárult szakmai fejlődésemhez, hiszen 
betekintést nyertem egy nemzetközi vállalat mindennapi 
működésébe, valamint a különböző osztályok közötti 
együttműködésbe és a döntéshozatali folyamatokba. A 
gyakornoki időszak alatt nemcsak elméleti ismereteimet 
tudtam alkalmazni, hanem új készségeket is 
elsajátítottam. Szakdolgozatomat is e tapasztalatokra 
építettem, amelyben a vállalat jelenlegi működését, 
jövőbeli kihívásait és fejlődési lehetőségeit elemeztem. 
A diploma megszerzését követően úgy döntöttem, hogy 
tovább bővítem tudásomat egy másik, számomra szintén 
vonzó és dinamikusan fejlődő területen, így 
szeptemberben turizmus-vendéglátás szakon kezdtem 
meg felsőoktatási tanulmányaimat. Ez a választás azért 
volt különösen vonzó számomra, mert a turizmus és a 
vendéglátás szorosan kapcsolódik a marketinghez és a 
kereskedelemhez, ráadásul olyan szektor, amely 
folyamatos innovációt igényel, és szintén lehetőségeket 
kínál a kreatív gondolkodásra. A jövőben célom, hogy 
mindkét területen szerzett tudásomat alkalmazhassam. 

 
Csorba Csenge Vivien friss diplomájával 

SZABAD ÉLET 
A 2024-es évben zenekarunk története mérföldkőhöz 
érkezett! Az elmúlt 11 évben számunkra kedves, 
sokatmondó, ismert dalok feldolgozásával igyekeztük a 
reggae üzenetét közvetíteni, idén viszont mindannyiunk 
élethelyzete, az eddigi évek tapasztalatai és zenekari 
közösségünk összetartó ereje arra ösztönzött bennünket, 
hogy elkészítsük első saját nagylemezünket, amely 
szeptember 2-án látott napvilágot Mindenki ébredjen 
címmel. Az album 12 dalt tartalmaz, mely dalok az 
aktuális társadalmi problémákra hívják fel a figyelmet, 
továbbá a felszínesség leküzdéséről, a rasta 
életfelfogásról, a természet tiszteletéről, és az elménk 
hatalmáról, teremtő erejéről szólnak. A lemez elérhető 
Youtube-on, valamint Spotify-on is. Mindezek mellett 
több új helyszínen is adtunk koncertet, ahol már az első 
saját lemez dalait játszottuk, ilyen például Budapesten a 
Gödör Klub,  vagy Gyöngyösön a Start Műhely, de a jól 
megszokott Böllérfesztivál, a Palotási Falunap, vagy a 
petőfibányai Bányász Emléknap is szerepelt a 
helyszínek között. A legnagyobb meglepetésként és 
egyben megtiszteltetésként ért bennünket a lehetőség, 
hogy fellépjünk a Reggae Camp nagyszínpadán. Ennek 
tiszteletére, illetve a Nemzetközi Reggae Nap 
alkalmából készítettünk egy videót Szabad Élet üzenet 
címmel, melyben a rasta életfelfogásról, a reggae 
zenéről, a zenekari családunkról, és az első lemezünkről 
osztunk meg néhány gondolatot. A videó szintén 
megtalálható a Youtube-on. Ezt követően különösen 
nagy élmény volt számunkra, hogy meghívást kaptunk 
a palotási fejlesztő és alkotótáborba, ahol zenekarunkkal 
és Dr. Szűcs Antal Mór zeneterapeutával közösen 
fakasztottuk dalra a résztvevő gyermekeket, és 
tanítottunk meg egy Szabad Élet nótát, illetve Mórnak 
köszönhetően megismerkedhettünk mindannyian 
néhány ősi hangszer kialakulásának történetével is. Ha 
mindez még nem lenne elég, hamarosan a Petőfi Rádió 
Hajrá Magyarok! c. műsorában adunk egy elő 
stúdiókoncertet, melynek pontos időpontjával a 
közösségi oldalainkon fogunk jelentkezni. Az év 
hamarosan a végéhez közeledik, készülünk a karácsonyi 
időszakra, illetve a születésnapi és lemezbemutató 
koncertünkre is. Mindezekről, és a további tervekről 
szintén a Facebook, valamint az Instagram oldalunkon 
keresztül adunk tájékoztatást, kövessetek bennünket 
mindkét helyen. Köszönjük mindenkinek a támogatást, 
a rengeteg segítséget és a kedves szavakat, sokat 
jelentenek számunkra a visszajelzések. 

 Öleléssel,  
Szabad Élet 
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 SZENT PÉTER ÉS PÁL PLÉBÁNIATEMPLOM HÍREI 
 

Péter Páltól Kisboldogasszonyig 

„Mennyországnak Királynéja,  
Irgalmasságnak szent anyja, 
Élet, édesség, reménység,  

Üdvözlégy szép Szűz Mária!” 

Június 30-án ünnepeltük palotási templomunk Szent 
Péter és Pál apostolok búcsúját. Az ünnepi búcsúi 
nagymisét celebrálta, szentbeszédet mondott és a búcsúi 
körmenetet vezette Főtisztelendő Gyarmati Valentin 
újmisés. A körmenet után újmisés áldásban 
részesültünk.  

 
Főtisztelendő Gyarmati Valentin újmisés 

Július 2. Sarlós Boldogasszony – Mária látogatása 
Erzsébetnél.  
Július 3-án fiataljaink Budapesten az Aqueworldben 
kikapcsolódtak. 
Július 15-én, Lourdesi búcsú templomunkban a 
szentmisén Kármelhegyi Boldogasszony ünnepe.  
Július 20-án palotási hívek járművei is megáldásra 
kerültek Szent Kristóf ünnepén, a szentmise kezdetén a 
sziráki Szent Kristóf kápolnánál. 
Július 24-én a Holland Ifjúsági Vegyeskar bujáki 
plébániatemplomban tartott koncertjén vettünk részt.  
Július 27-én a Szent Anna Kálvária kápolna búcsúja 
Bujákon. A búcsúi nagymise és a nagyszülők megáldása 
a kápolnában volt. Utána körmenet indult a Szent 
Márton templomba, a templomban Te Deum és 
szentségi áldásban részesültünk. 
Augusztus 1-én Kiss Péter és Balogh Richárd 
megmetszette a templomkert rózsáit. 
Ezen a nyáron 6 keresztelőt, 1 aranylakodalmat 
ünnepeltünk. 
Augusztus 9-én az alkotótábor résztvevőinek Marti 
József esperes úr a templom orgonáját mutatta be. A 
bátrabbak a harangtoronyba is felmehettek. Nyári 
oratórium augusztus 12-16. között a plébánián. A 
fiatalok és a gyermekek hétfőn szentmisén vettek részt. 

 
Augusztus 20. kenyérszentelés 

Augusztus 15-én Nagyboldogasszony a Boldogságos 
Szűz Mária mennybevétele. 
Augusztus 18-án ünnepeltük a sziráki templom 
Nagyboldogasszony búcsúját és felszentelésének 93. 
évfordulóját, ahová külön busz indult. Ünnepi búcsúi 
nagymisét celebrált, szentbeszédet mondott és a búcsúi 
körmenetet vezette Főtisztelendő Alpek Gergely 
újmisés, Budapest – terézvárosi káplán. A körmenet 
után újmisés áldás. 
Augusztus 20-ra készülve a nyugdíjas klub tagjai 
kapáltak, gereblyéztek a templom kertben és a parkban. 
Államalapító Szent István király nemzeti főünnepén 
ünnepi nagymise és kenyérszentelés volt. Utána községi 
ünnepség a templomkertben. 
Augusztus 22-én Szűz Mária királynő ünnepe volt. 
Szeptember 8-án Kisboldogasszony – Szűz Mária 
születése - Veni Sancte Tanévnyitó szentmisére vártuk 
a híveket, az ifjúságot. A diákok megáldása és az 
iskolatáskák, tanszerek megszentelése. 

 
Szeptember 9-én Szentségimádás, az Oltáriszentségben 
jelen levő Jézus Krisztus imádása a szentmisén kívül. 
Szeptember 12-én Szűz Mária szent neve napjának 
megünneplése.          

Gregus Lajosné 
egyháztanács tag                              
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PALOTÁSI SZÜRETI VIGADALOM 
2024. szeptember 28. (szombat) 

 
14:00 órától szüreti felvonulás 

Színpadi programok 15:30 órától a 
rendezvénytéren: 

Hagyományőrző csoportok és közösségek műsora 
Közreműködnek: 

Palotási Gyermeklánc Óvoda,  
Palotási Kenderike Néptánccsoport 

16:00 Gyermek előadás-mesemondás 
16:30 Őszirózsa Nyugdíjas Klub műsora 

16:45 Utazás meseországba – gyerekdalok 
17:30 Két szoknya és egy nadrág Társulat 

előadása 
18:00 Szent Mihály – napi tűzgyújtás 

 
Szabadtéri programok 14 órától: 

traktorozás, népi játszótér, kézműves bemutató, 
Sport büfé a helyszínen 

 
            
 
 
 
 
VII. PALOTÁSI TORTAFESZTIVÁL 

2024. október 12. (szombat) 
 

11:00 órától megnyitó 
Közreműködnek: 
Helyi csoportok, közösségek fellépése 

12:30 Könyvbemutató 
13:15 Kiállítás Illés Zoltán gyűjteményéből  
14:00 Sütemények, torták kóstolása 
15:00 Zenés-táncos műsor 
15:40 Tombolahúzás 
16:00 Szekeres Adrienn műsora 
17:00 Eredményhirdetés 

 
A szervezők a műsorváltozás jogát fenntartják. 
 

XVII. BIOMED TÓKERÜLŐ FUTÁS 
 
Szeretettel hívjuk és várjuk a sport és a természet 
szerelmeseit a XVII. BIOMED TÓKERÜLŐ 
FUTÁSRA 2024. október 20-án (vasárnap).  
 

Versenyszámok: 
12,6 km-es futás Rajt: 11.00 óra 
3,8 km-es futás Rajt: 11.05 óra 
Ovis futás (kb. 300 m) Rajt: 12.30 óra 
 

Versenyközpont:  
Művelődési Ház és Könyvtár 
Palotás, Szabadság út 26. 
Nevezés: 9.00 órától a versenyközpontban 

Nevezési díj előnevezés esetén (október 19-ig): 
Diákoknak (18 éves korig): 2000 Ft  
Nyugdíjasoknak (65 éves kortól): 2000 Ft  
Felnőtteknek: 3000 Ft 
(Az előnevezés nem jelent a jelentkező számára 
semmiféle kötelezettséget!) 

Nevezési díj helyszíni nevezés esetén: 
Diákoknak (18 éves korig): 2500 Ft  
Felnőtteknek: 3500 Ft,  
Nyugdíjasoknak (65 éves kortól): 2500 Ft 

Nevezési díj palotási lakosoknak és a Palotási Általános 
Iskola diákjainak: 
Diákoknak (18 éves korig): 1500 Ft  
Felnőtteknek: 2000 Ft  
 

A versenyen résztvevő palotási lakosoknak és a Palotási 
Általános Iskola diákjainak a nevezési díj megfizetése 
garantálja, hogy megkapják a verseny emblémázott 
pólóját. Az óvodás futáson csak óvodások és fiatalabbak 
vehetnek részt és számukra a nevezés ingyenes. 

Kérjük, hogy előnevezésüket a www.e-nevezes.hu 
honlapon adják le! 
 

Rajt helyszíne: Művelődési Ház előtti tér 
Eredményhirdetés: kb. 13.30-kor 
Tombola: Tombolahúzás az eredményhirdetés után! 

Mindkét versenyszám élmezőnye a verseny 
emblémázott pólóját kapja. Az ovis futás résztvevői 
emblémázott ajándékot kapnak. A legnagyobb 
létszámarányban résztvevő palotási általános iskolai 
osztály részére a Biomed Kft. idén is 50.000 Ft-ot 
ajánlott fel. 
A rendezvényen ebédelési lehetőséget biztosítunk 
(bográcsgulyás kenyérrel), melyet a nevezéssel együtt 
kérünk igényelni! Az ebédhez 1000 Ft-os támogatói 
jegy megváltása szükséges. A rendezvény helyszínén 
büfé üzemel.  
A verseny fő támogatói: BIOMED Kft. és Palotás 
Község Önkormányzata. 
 

https://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Fwww.e-nevezes.hu%2F&h=AT2bzQSPjk_RA58sGCjeGGKK5P7svq4JmDbgttEFHRXUfRqOQFfZCTtBNIEJDJPGDHvUdepToeyGLEcdBSBwf77w11OOkapq8BEymEo37gaHtdjFCnc3UShgehQrYKhpM7DhAZdbDS8OtHbQ6L0n
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A MŰVELŐDÉSI HÁZ ÉS KÖNYVTÁR HÍREI 
A művelődési ház előző három hónapban megvalósuló 
programjairól, rendezvényeiről szeretnék írni 
beszámolót Önöknek. A résztvevőink tudják, hogy 
mennyire mozgalmas volt ez az időszak. 
Június hónapot a búcsúval zártuk. Aznap délután tartott 
előadást a Stinky Bugs zenekar, akik ismert dalokat 
dolgoznak fel egyedi, funky stílusban. Az érdeklődés 
nem volt túl nagy, de akik szeretik ezt a zenei irányzatot, 
meg voltak elégedve az akusztikus koncerttel, méltatták 
őket. 
Július 2-án az egyik optikai cég: Zwik-Ker Optikai Kft. 
volt a településünkön, így akik nem tudtak elutazni, 
azok számára helybe jött a szemészet. Látásvizsgálatot 
és szemüvegrendelést is lehetett igénybe venni. 
Július 9-én véradást szerveztett a Magyar Vöröskereszt 
Nógrád Vármegyei Szervezete. Szép számmal jelentek 
meg a lakosok, segítséget nyújtva így az 
egészségügyben dolgozóknak.  
Jött a várva várt nyári időszak, kinek pihenéssel, 
szabadsággal, nekünk sok-sok munkával. Készülődtünk 
a falunapi rendezvényre, amely július 20-án volt. 
Felhívást tettünk közzé, amelyben a lakosok segítségét 
kértük a sátrak felállításához. A segíteni akarók 
jelentkeztek is szép számmal, haladtak az előkészületek. 
Falunapi főzőversenyt, ulti versenyt, foci kupát 
hirdettünk meg, így még tartalmasabbá tettük ezt a 
rendezvényt. Bármilyen szabadban elkészíthető étellel 
lehetett jelentkeznie a csapatoknak. A nevezés díjtalan 
volt, akárcsak az ulti és a falunapi kupa versenyen. 
Július 20-án, a XVI. Palotási Falunapon, kora reggeltől 
nagy volt a sürgés-forgás a rendezvény téren.  
Kilenc órakor indultak a versenyek. Volt olyan 
főzőcsapat, aki a hagyományos fatüzelést választotta, 
mások a gázégő használatát. Hét csapat mérte össze a 
főzésben rejlő titkos tudományát. Sercegett a zsír, pirult 
a hagyma, dagasztottak a háziasszonyok és férjeik, 
forogtak a fakanalak, volt itt mindenféle finom étek. A 
Ge-Pa Konyhája csülkös-káposztás babot főzött; a 
Kenderike néptánccsoport vadpörköltet krumplival és 
friss vágottal szolgált fel; Királyi Halózás csapat 
hagymás rostélyossal készült és palacsintát is sütött 
sokak örömére. Az Őszirózsa Nyugdíjas Klub tagjai két 
csapatot alkotva mérettették meg magukat, az egyik 
csapat töltött káposztát tejföllel és tócsnival, a másik 
csapat (Szenior örömtánc tagok) pedig csülkös 
körömpörkölttel és krumplival csalogatta a 
résztvevőket, ezzel kedveskedve az idelátogatóknak. 
Mennyei illatok szálltak mindenfelé. A Palotás 
Ifjúságáért Alapítvány tagjai is kivették részüket a 
versenyből: ízletes marhapörköltet gnocchival  tálaltak 
az éhes szájaknak, majd muffinnal kínálták a 
vendégeket. Nem utolsó sorban a település amatőr 
színjátszó társulata is képviseltette magát: slambucot 
főztek, régi paraszt étket, pirították a szalonnát, a tésztát, 
sürögtek-forogtak férfiak-nők egyaránt. Profi zsűri 
szemlélte a főzés minden fázisát, ellenőrizte a 
folyamatokat. Az idén a zsűri elnöki szerepét Gazdik 
István vállalta, aki a Szabadtűzi Lovagrend 
lovagtanácsosa, mellette Szklenárné Molnár Mária, a 
főzőkonyha egykori főszakácsa és Major József, a 
Muzsika Tv állandó vőfélye voltak a zsűritagok. A zsűri 

az idén a Pathália főztjét, a slambucot találta a 
legízletesebbnek. 
Az ulti versenyen is nagy volt a tolongás, negyven fő 
kártyázott több órán keresztül négyes csapatokat 
alkotva, míg ki nem derült ki volt a legjobb ulti játékos. 
A foci kupán hat csapat mérkőzött meg egymással. Itt 
egy női csapat is elindult, megmutatva focitudásukat a 
fiú csapatoknak. Nem csalódtunk lányainkban, hozták a 
várva várt eredményt a fiú fölénnyel szemben. 
Végül a legjobb három csapat mindhárom meghirdetett 
kategóriában serleggel és emléklappal távozhatott a 
megmérettetések után. Ebéddel kedveskedtünk minden 
fellépőnek, versenyzőnek, segítőknek, ahogyan szokás 
itt Palotáson. 
Nem sokkal ebéd után elkezdődött a XVI. Palotási 
Falunap ünnepi megnyitója. A jelenlévőket Skuczi 
Nándor, Nógrád Vármegye Közgyűlésének Elnöke 
köszöntötte, majd Szabó Mihály polgármester úr 
nyitotta meg ünnepélyesen a falunapot. A köszöntő 
beszéd után hagyományőrző műsorok következtek. 
Hálásan köszönjük Sebák Gábornak és Kékesi 
Csillának, hogy elvállalták a falunapi ünnepi műsor 
konferálását. Már-már ez is hagyománnyá vált, hogy ők 
a konferansziék Palotáson. Összeszokott párost 
alkotnak a színpadi műsorok ismertetésében. 
 Fellépett a Palotási Gyermeklánc Óvoda, Kenderike 
Néptánccsoport, Őszirózsa Nyugdíjas Klub Nótaköre, 
Szenior Örömtánc csoport, Hévízgyörki Tánccsoport. 
Folytatódott a program Berki Mária műsorával, ahol 
meglepetésünkre egy leánykérésnek is tanúi lehettünk. 
Semmit nem sejtve az énekesnő, a vőlegénye úgy 
gondolta ez a nap a legalkalmasabb, hogy tudtára adja 
mindenkinek, hogy kit szeretne feleségnek maga mellé. 
Gratuláltunk a fiataloknak, sok boldogságot kívántunk a 
közös életükhöz. A délutáni programsorozatunk része 
volt a Négy Arc Színház Társulat „Zene nélkül mit érek 
én” műsora, majd ezt követték a lakodalmas zene 
szereplői, Didi és Gabriella. Fergeteges mulatságot 
varázsoltak a térre, énekeltek-táncoltak a résztvevők. 
Essemm, a ”szájhős rapper” is tiszteletét tette a 
színpadunkon, ennek a zenei irányzatnak a kedvelőinek, 
a fiatalságnak is kedvezve. Az énekes nagy „bulit” 
csinált, vele együtt skandálta közönsége a dalait, 
ugráltak-csápoltak a színpad előtt. 
Őt követte a helyi zenekarunk, a Szabad Élet műsora, 
amit nagyon várunk mindig, megunhatatlan. 
Aki még nem hallott volna róluk (ami elképzelhetetlen), 
reggae zenét játszanak óriási sikerrel. Nagyon 
tehetséges, fiatal zenészek. Imádtuk az akusztikus 
koncertjüket, fergeteges bulinak lehettünk részesei. 
A nap zárásaként Retro Disco dübörgött a rendezvény 
téren. Mikó Zsolt játszott a DJ pult mögött. 
Egész napos kísérő programokkal színesítettük a 
rendezvényt: baba-mama sátorban játszhattak a 
legkisebbek; kézműves foglalkozás, csillámtetoválás, 
arcfestés, vidámpark közül válogathattak a gyerekek. 
Már-már hagyomány a „Józsi bácsi traktorozás” a falu 
utcáiban, amit soha nem unnak meg a gyerekeink. 
Mindig nagy érdeklődés veszi kezdetét, amint 
meghallják a csengettyű hangját, vagyis az indulás  
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jelzését. A sport kedvelői sem unatkoztak, jelen volt az 
Egyházasdengelegi Hagyományőrző Egyesület. Ebben 
a sátorban íjászkodni tudtak a gyerekek, ha őket 
meglátogatták. A lányok hajfonattal szépülhettek 
Alföldi Evelin segítségével. Hosszú sorokban várták 
kisebbek-nagyobbak, hogy elkészüljön a divatos frizura. 
Palotás Sport Büfé szolgáltatta ebben a kánikulában 
egész nap a hideg italokat, és ha valaki még éhes maradt 
volna estére, szendviccsel is szolgáltak.  
Köszönjük minden résztvevőnek és segítőnek, hogy ott 
voltak, részt vettek a falunapon. 
Július 30-án Kormányablak busz parkolt le a 
művelődési ház előtt, „házhoz jött a hivatalos iratok 
ügyintézése”. Mindig nagyon jó lehetőség ez a 
szolgáltatás, mivel a település lakóinak nem kell utazni 
több km-t. 
Augusztus 5-9-ig tartottuk meg a fejlesztő, oktató, 
alkotó táborunkat 7-12 éves korú gyerekek részére. 
Ismét elmondhatjuk, hogy nagyon színes 
programkínálattal vártuk a gyerekeket. Tartalmas hetet 
zártunk, várjuk vissza jövőre is egy újabb táborral. 
Bízunk benne, hogy jól érezték magukat a „kis 
táborozóink”.  
Augusztus 14-én kirándulást szerveztünk a Nemzeti 
Művelődési Intézet és a Petőfi Kulturális Program 
támogatásával. Múzeumlátogatásra invitáltuk a 
lakosokat Szécsénybe, a Forgách-Lipthay 
Kastélymúzeumba. A kirándulás, múzeum látogatás és 
a tárlatvezetés is ingyenes volt mindenki részére. Ha 
már Szécsényben jártunk, ellátogattunk a Nosztalgia 
Múzeumba és a Kaláris Viselettárba is. Minden 
kiránduló egy tartalmas napot töltött el ebben a szép 
városban, sok új információval gazdagodva tértünk 
haza. 
Augusztus 20-án került megrendezésre Szent István-
napi ünnepi műsorunk. A műsor előtt tartotta Marti 
József esperes úr az ünnepi szentmisét, amelynek 
keretében megszentelte az új kenyeret, amit majd 
szétosztottunk a résztvevők között. Az ünnepi műsor 
után átadtuk a községi kitüntetéseket, majd ezt követően 
a Szent István szobor megkoszorúzása következett. 
Augusztus 24-én helyt adott Palotás a II. Nógrád 
Vármegyei Pajtaszínház Találkozónak. Négy társulat 
képviselte kis megyénket, egy vidám-jó hangulatú napot 
tölthettünk el együtt. Teltház előtt játszottak az amatőr 
színjátszó csoportok, köztük a helyi társulat, a Pathália 
is. 
Szeptember 24-én a művelődési ház színháztermében 
tartott előadást Juhász Katalin: Falevelet fest az ősz 
címmel. Zenés, tematikus, ismeretterjesztő előadást 
láthattak az óvodás és kisiskolás korú gyerekek. 
Daloltak az őszről, időjárásról, a természet 
változásairól, és az iskolakezdésről is. 
Nagyon tetszett a műsor minden résztvevőnek. 
Szeptember 28-án kerül megrendezésre a szüreti 
hagyományőrző fesztivál, a Cserhátalja Folklórünnep. 
Kora délután indul el a felvonulásunk, melynek élén a 
bíró, bíróné és a kis bíró hintója halad. Az idei évben a 
bírói pár szerepét Mátrai Mihály és felesége Nikolett, a 
kisbírói feladatokat Varga Olivér vállalta. Több 
állomáson is megáll a felvonuló menet, ahol a kisbíró 
kidobolja az év legfontosabb eseményeit, majd táncra 

perdülnek a felvonulók. Élő zenekar húzza nekik a 
talpalávalót. A biztonságos haladásért a Palotási 
Polgárőr Egyesület fog felelni. A felvonulás után a 
rendezvény téri színpadon folytatódik a program a 
hagyomány őrző csoportok, közösségek fellépéseivel. 
Közreműködik a Palotási Gyermeklánc Óvoda 
csoportja, és a Kenderike néptánccsoport. A helyi és 
vendégcsoportokat a főzőkonyha munkatársai 
székelykáposztával vendégelik meg.  
A Szent Mihály napi tűzgyújtás már hagyománya a 
szüreti rendezvényeinknek, most sem marad el, 
akárcsak a traktorozás Krácser Petivel és Ambrus Józsi 
bácsival. 
Az érdeklődő gyerekeket népi játszóház, kézműves 
sátor várja. 
Mindenkit hívunk és várunk a szüreti felvonulásunkra, 
jöjjetek-vigadjunk, szórakozzunk együtt! 

 
Szent István napi ünnepi szentmise 

 
Kirándulás Szécsénybe 

 
 

Györgyné Forró Katalin 
közművelődési munkatárs 
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KÖZSÉGI PROGRAMOK 
2024. NEGYEDIK NEGYEDÉV

 
Október 04. Emberi történetek… – Király Zsolt 

előadása 
Művelődési Ház, Önkormányzat 

Október 12.  Tortafesztivál 
Művelődési Ház, Önkormányzat 

Október 16. Önkormányzat - Idősek Napja 
 Művelődési Ház 

Október 20.   Biomed – Tókerülő futás 
  Művelődési Ház, Önkormányzat 

Október 22. Nemzeti Ünnep 
 Palotási Általános Iskola 

November 13. Klubfoglalkozás  
 Nyugdíjas klub 

November 15. Márton-napi lámpás felvonulás 
 Palotási Általános Iskola – DÖK  

November 16. Jótékonysági bál 
 Művelődési ház, Palotási Gyermeklánc 

Óvoda, SZMK 

December 1.   Advent első vasárnapja 
 Művelődési Ház 

December 1-24. Adventi ablaknyitások  
 Művelődési Ház 

December 3.      Véradás  
 Művelődési Ház 

December 6. Önkormányzat - Falumikulás  
 Művelődési Ház, Palotás Ifjúságáért 

Alapítvány 

December 8.  Advent második vasárnapja  
 Művelődési Ház 

December 11. Karácsonyi Ünnepség 
 Nyugdíjas klub 

December 15. Advent harmadik vasárnapja 
 Művelődési Ház 

December 20. Karácsonyi vásár 
 Palotási Általános Iskola 

December 21. Falukarácsony  
 Önkormányzat, Művelődési Ház 

December 21. Advent negyedik vasárnapja  
Művelődési Ház  

December 24. Karácsony – ünnepi szentmise 
 Művelődési Ház, Önkormányzat 

A rendezők a változtatás jogát fenntartják! 

 
Ambrus József oklevele kitűnő mesemondó 

szerepléséért 

 
Augusztus 20-i ünnepség néptáncosai 

 
Alkotók csoportja - gyermektábor 
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ŐSZIRÓZSA NYUGDÍJAS KLUB 
Ebben az évben megalakulásának 25. évfordulóját 
ünnepelhette a Palotási Őszirózsa Nyugdíjas Klub. Úgy 
indult a szervezés, hogy most egy egyszerűbb, kisebb 
ünnepség legyen, ne olyan nagy mint a 20. évfordulón. 
Aztán ezt menet közben elfelejtettük.  Először is a 
helyszín kitalálása már magával hozta, hogy ott csak egy 
pompás ünnepséget lehet rendezni. A helyszínnek a 
kisbágyoni Villa Rustico rendezvényházat választottuk. 
Ezúton is köszönetet mondok Bali Jánosnak, 
megkeresésemre azonnal felajánlott, hogy ott tarthatjuk 
az ünnepségünket. Ugyan úgy köszönöm Tóth 
Andreának is a sok munkát, amit az előkészületek 
igényeltek, sőt még az utómunkálatok is. Nagyon 
készültünk erre az ünnepre. Megrendeltük az ételt, a 
születésnapi tortát, szerepeket, táncot tanultunk az 
ünnepi műsorhoz, és természetesen vendégeket is 
hívtunk. Egy születésnapi ünnepségről kell, hogy 
fényképek is készüljenek, erre nem is találtunk volna 
alkalmasabb fényképészt, mint a Palotás Fényműhelyt. 
Köszönet Józsinak a profi munkáért, lesz mit nézegetni, 
mégöregebb korunkban. Eljött a nap, összegyűltünk a 
csodálatos helyszínen, és eljöttek a meghívott 
vendégeink is: Dr. Horkai Tóth Gabriella jegyző 
asszony, Szabó Mihály polgármester úr, Marti József 
esperes úr, Almási Lajos alpolgármester úr, Markolt 
Gergelyné a klub első vezetője, Juhászné Kovács Felícia 
polgármester asszony, Polonkai Katalin az NMI térségi 
koordinátora, Györgyné Forró Katalin közművelődési 
munkatárs, Márton Kitti az NMI munkatársa, Majer 
Zsuzsa az örömtánc  csoport oktatója,  Kovács Józsefné 
az önkormányzat dolgozója. A vendégek mind 
ajándékot is hoztak, köszönjük a kedvességüket, 
figyelmességüket. A köszöntők elhangzása után 
következett a vidám műsor, amire többen is készültünk, 
sőt ezen a napon köszöntöttük férfi klubtársainkat is. A 
finom uzsonna után pezsgővel koccintottunk a 25 évre, 
és a jövőre, majd felvágtuk a születésnapi tortát. A 
vidám hangulat tánccal, nótázással folytatódott. Szép 
emlékként őrizzük meg ezt a születésnapot, a gyönyörű 
helyszín, a jó társaság, a kitűnő hangulat, meg úgy 
összességében is, a közösségünk ünnepeként. 
Köszönjük az Önkormányzatnak a sok támogatást, és 
segítséget a rendezvény megvalósításához, a 
Művelődési Ház szintén sokmindenben segítségünkre 
volt. Vendégeinknek hálásak vagyunk, hogy idejükből 
ránk is áldoztak, és jelenlétükkel fokozták az ünnep jó 
hangulatát. Minden klubtagnak további sok közös évet, 
hozzá jó egészséget kívánok! További programok a klub 
életében: Falunap, süttünk, főztünk, szórakoztattunk. A 
főzőversenyben a klub töltöttkáposztája a zsűri 
különdíját kapta. Pihenésként strandoltunk 
Jászapátiban. Az Augusztus 20. ünnepi műsorban 
szerepeltünk, hagyományosan a klub tagjai szeletelték 

fel a megszentelt új kenyeret. Ezen az ünnepségen 
klubtagunk Almási Lajos "Palotás Községért" 
kitüntetésben részesült, amihez szívből gratulálunk. A 
II. Pajtaszínház Találkozón az előadások közötti 
programokban is közreműködtünk, majd a 
színielőadásban is. A pásztói nyugdíjas klub 
meghívására ellátogattunk a Maconkai tóhoz. 
Körbesétáltuk a tavat, majd finom ebéd után kezdődött 
a mulatás. A Nótakör a Sziráki kastély ünnepségén 
énekelt. Készülünk a szüretire, a hagyomány 
folytatódik.  

Ambrus Nándorné  
klubvezető 

 
ÉRTÉKEK HÁZA HÍREI 

Már eltelt egy év a ház megnyitása óta, és elmondható, 
hogy nagy az érdeklődés, sok látogató tért be megnézni 
a gyűjteményt. Jöttek helyben lakók, jöttek távolról, sőt 
egészen távolról is. Jöttek gyerekek osztályfőnökükkel, 
szülőkkel, nagyszülőkkel. Jöttek Palotáson táborozó 
gyerekek, osztálytalálkozóra hazalátogatók, nyugdíjas 
klubok kirándulásuk programjaként, volt, aki elhozta az 
ismerősét, hogy megmutassa a falu új látnivalóját. Jöttek 
fiatalok csapatépítő programként, szakmai nap 
programjaként. Külföldön élő elszármazottak. Jöttek 
akik esti séta közben meglátták hogy nyitva a ház, és 
megkérdezték bejöhetnek-e? Egyik próbája előtt eljött a 
PaThália színtársulat is. Tartottunk itt imaórákat mint a 
Szent Család járást, ahogy  a régi időkben. A 
templomból énekszóval hozták a Szent Család képet az 
imacsoport tagjai Esperes úrral.  Itt ugyan nem 
családhoz érkezett a kép ahogyan az szokás volt régen, 
hanem a Szent Család járás hagyományát éltető 
közösséghez. Vízkeresztkor nem maradt el a 
házszentelés, ez is régi, nálunk feledésbe merült szokás. 
A lourdesi búcsút végző imacsoport is itt tartotta egyik 
imaóráját. Néhány alkalommal  itt készült fellépésére a 
Nótakör. Egyszóval sokan betértek a házba. Érkezett 
látogató az Egyesült államokból, Kanadából, Angliából, 
Argentínából. A vendégkönyvbe szép szavakat írtak, 
mindenki dicsérte az itt látottakat. A megnyitás óta is 
rengeteg tárgyat, eszközt, a szövött konyharuhától a 
harmonikán át a hímzett párnákon keresztül a 
szentképekig, népviseleti darabokig, bútorokat, és még 
sok mást ajándékoztak a gyűjteménybe. Az 
Önkormányzat gondozza az udvart, hogy kívülről is 
szép képet mutasson az Értékek Háza. Lenne még mit 
fejleszteni, építeni az udvarban, de bízunk benne, hogy 
egyszer ezek is megvalósulnak. Aki nem látta még, 
jöjjön nézze meg, aki meg már járt itt nézzen be újra.  
Az Értékek Háza várja látogatóit.  

 Ambrus Nándorné 
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CIVIL SZERVEZETI HÍREK

MÁSODSZOR TALÁLKOZTAK A 
„PAJTÁSOK” NÓGRÁDBAN  

2024. augusztus 24-én került sor a II. Nógrád 
Vármegyei Pajtaszínház Találkozóra Palotás 
községben. A Nemzeti Művelődési Intézet Nógrád 
Vármegyei Igazgatósága és Palotás Község 
Önkormányzata közösen hívta életre a nagyszabású 
rendezvényt. A programon tiszteletét tette Szabó 
Ágnes, a Magyar Teátrumi Társaság alelnöke, 
valamint Máté Krisztián színész, rendező, a 
salgótarjáni Zenthe Ferenc Színház művésze, aki 
mentori tevékenységével rengeteg jó tanáccsal, 
instrukciókkal segítette a pajtaszínházi csoportokat 
előadásaik megvalósításában. 

 
A jó együttműködés meghozta gyümölcsét 

Az eseményen köszöntő beszédet mondott Szabó 
Mihály Palotás Község polgármestere, majd 
Turopoli Zsolt Tar község polgármestere is, akinek 
kezdeményezésére tavaly elindult a vármegyei 
pajtaszínház találkozó.  
A Találkozót a pajtaszínházi társulatok előadásai 
mellett a házigazda település amatőr előadói is 
gazdagították műsoraikkal, így elsőként a 
Kenderike Néptánccsoport lépett színpadra, majd 
Kékesi József egyszemélyes színjátszással mutatta 
be a János Vitézt. 
Az eseményen négy település társulata vett részt: 
A ságújfalui Szent László Közösség, nagy sikerű 
Tűvé-tevők című darabját adta elő, mellyel a 
Nemzeti Színházban való debütálásuk óta számos 
helyre kaptak már meghívást. 
A bujáki Rigófészek Társulat egy egészen hosszú, 
70 perces színházi darabbal készült a Találkozóra: 
Hámori István Péter - Olvasópróba, avagy a jó 
nénikédet Szalachinyi. 
A balassagyarmati Gyarmati Színkör, egy 
rendhagyó előadás keretein belül, két vidám 
jelenettel érkezett a Találkozóra, Rejtő Jenő: A 
Hercules bon-bon és A Tehén.  

 
A PaThália újból nagy sikert aratott 

Végül, de nem utolsó sorban, a házigazda Palotás, 
PaThália pajtaszínházi csoportja, Remenyik 
Zsigmond Pokoli disznótor című darabját adta elő. 
A rendezvény keretében nyílt meg a “Természetes 
fény” fotóművészeti kiállítás, ahol Juhászné 
Kovács Felícia osztotta meg gondolatait, valamint 
közreműködött még a Palotási Őszirózsa Nyugdíjas 
Klub Nótaköre, illetve Ambrus József verses 
előadással. 
A programokat egy kerekasztal-beszélgetés is 
színesítette a pajtaszínházi mozgalom 
megalakulásáról, működéséről és a közösségekben 
betöltött szerepéről.  
Az egész napos rendezvény nagy sikerrel zárult, 
hiszen teltházas nézősereg lepte el a palotási 
Művelődési Ház színháztermét.  

 
A megvalósításban résztvevők csapata 

Köszönet Palotás Község Önkormányzatának, 
hogy biztosította az étkeztetést, a helyszínt és a 
technikai felszerelést a rendezvényhez, és 
köszönjük a Művelődési Ház minden 
dolgozójának, hogy munkájukkal segítették az 
esemény megvalósulását! 

Nemzeti Művelődési Intézet  
Nógrád Vármegyei igazgatósága 
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CIVIL SZERVEZETI HÍREK
 

PALOTÁS ÉS VIDÉKE 
SPOTHORGÁSZ EGYESÜLET 

 
A harcsafogó verseny résztvevői 

Tavunk az ország egyik közkedvelt helyei közé 
sorolható.  Nagyon sok külföldi is megfordul nálunk. 
Ki kell emelni a tó kapitális fogásait, hiszen 20 – 30 kg 
feletti pontyok és 40 - 80 kg feletti harcsák kerültek 
horogvégre, mely óriási vonzerőt jelent a 
vendéghorgászok számára is.  
Tavunkat a horgászokon kívül sokan látogatják sétálás, 
kirándulás céljából is. 
A harcsafogó verseny augusztus végén zajlott le, 
melyen a tagokon kívül számos vendéghorgász is részt 
vett.  A halfogás a nagy hőség ellenére jónak mondható.  
Összesen 52 db harcsa került horogra, melynek súlya 
194,55 kg. A legnagyobb példány 13,22 kg, a legkisebb 
0,3 kg volt. A versenyen 36 csapat / 72 fő / indult.  Az 
öt napos horgászat ismét nagyon jó hangulatban, 
családias légkörben zajlott.  Baráti beszélgetések, 
ismerkedések, közös bográcsozások tették teljessé. 
Az első 11 helyezett értékes tárgyjutalomban részesült. 
Külön jutalomban részesült a legnagyobb példányt 
kifogott versenyző.  
A Nógrád Vármegyei Kormányhivatal munkatársa 
ellenőrzést tartott. A verseny lebonyolítását és az iratok 
rendjét ellenőrizte, melyeket rendben talált. 
A veszprémi székhelyű Matula Ifjúsági és Szabadidő 
Alapítvány elnöke is részt vett a versenyen és az 
egyesületünknek halasítási hozzájárulás címen, 
300.000.-Ft-ot adott át.   
A szintén népszerű Palotás Kupa nemzetközi verseny 
2024.09.15 -2024.09.21-ig került megrendezésre. 
A fűnyírás és a szemét összeszedése, elszállítása 
folyamatosan zajlik.  
Vigyázzunk a tó és környezetének tisztaságára! 

   Komáromi Tibor 
egyesületi elnök 

PALOTÁSI POLGÁRŐR 
EGYESÜLET 

Egyesületünk az elmúlt időszakban a szokásos kül- és 
belterületi járőrözésen kívül több rendezvényt is 
biztosított, falunap, bicikli túra felvezetése I. 
Sportágválasztó és Családi nap biztosítása. 
Júniusban részt vettünk egy továbbképzésben is, mely 
Szurdokpüspökiben került megszervezésre. 
Augusztusban Bercelen került megrendezésre  a Megyei 
Polgárőr nap melyen a Palotási Polgárőr Egyesület 
elnökhelyettese, Laczikné Molnár Szilvia aktív 
munkájáért kitüntetésben részesült.  
 
Egyesületünk két ifjú 
polgárőrrel bővült, akik 
lelkiismeretesen tanulják és 
gyakorolják a polgárőri 
feladatokat. Várjuk a további 
jelentkezőket is, akik 
szeretnének egyesületünkhöz 
csatlakozni, ezzel segíteni 
munkánkat, megóvni Palotás 
község közbiztonságát.  

Gyetvai Zsolt 
elnök 

 

KENDERIKE NÉPTÁNCCSOPORT 
A nyár vége is munkásan telt a Kenderikéseknek. Az 
augusztus hónapban kétszer is láthattak minket 
Palotáson.  
Először augusztus 20-án a települési ünnepségen, majd 
24-én a Pajtaszínházi találkozón.  
Augusztus 30-án Bercelen vendégeskedtünk a Rózsák 
Völgye  Szociális Otthonban. A szeptemberi hétvégék 
közül csak az első volt szabad, a többi hétvége 
fellépésekkel telik.  
Szeptember 13-án Lőrincin táncoltunk, 14-én 
Vanyarcon vendégeskedtünk a Haluska Fesztiválon. 
Szeptember 21-én a berceli szüreti felvonuláson vettünk 
részt. Az utolsó szeptemberi hétvégén 28-án Palotáson 
táncolunk a Szüreti napon, majd másnap 29-én Bujákra 
megyünk.  
Nagy örömünkre újra meghívást kaptunk a Nógrád 
Vármegyei Gyermek és Felnőtt Néptáncantológiára 
Salgótarjánba október 26-ra. Mindenkit várunk 
szeretettel fellépéseinkre! 

Jele Almási Ágnes 
csoportvezető 
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ÉLMÉNYEKKEL TELI CSALÁDI 
NAP PALOTÁS SZÍVÉBEN 

Palotás közössége egy felejthetetlen napot töltött együtt 
az I. Palotási Sportágválasztó és Családi Napon, melyet 
a Palotás Ifjúságáért Alapítvány szervezett. A 
rendezvény célja volt, hogy a helyi családok számára 
aktív kikapcsolódási lehetőséget biztosítson, miközben 
elősegíti a sportágak megismerését és a közösségi 
szellem erősítését. A nap változatos programjaival 
minden korosztály számára tartogatott élményeket. A 
legkisebbek számára óriáscsúszda, mászótorony és 
játékos feladatok biztosították a szórakozást, míg a 
nagyobbak kipróbálhatták ügyességüket a különböző 
sportágakban. A nap biciklitúrával indult, melyen 
minden résztvevő emléklapot kapott. A kalandvágyók 
kipróbálhatták a Kis Péter által épített pályát cross 
motorokkal és terepjárókkal egyaránt. A túramotorosok 
egy 10 kilométeres távon vitték a jelentkezőket. Az 
önvédelmi bemutató, melyet Hatvani Ferenc és 
tanítványai tartottak, szintén színesítette a programot. A 
résztvevők egészségügyi ellátásáért Dr. Horti Roland és 
Gódor Tiborné Margitka felelt. 
Különleges vendégek is tiszteletüket tették a 
rendezvényen: az 1973-as kenu világbajnok, a Palotáson 
egykoron virágzó kajak-kenu szakosztály vezetője; 
Kralován Géza tanár úr, Európa bajnok íjászok; Molnár 
János, Molnár Petra és Molnár Péter, valamint a 2023-
as Teqball Világbajnokság győztesei; Katz Balázs és 
Bányik Csaba. A világszínvonalú sportolók bemutatóját 
követően a résztvevők kipróbálhatták tudásukat a 
teqball asztalnál és az íjászatban egyaránt. 

 
Köszönjük minden testnevelő tanárnak és edzőnek, akik 
segítettek a rendezvény sikerében és elfogadták 
felkérésünket: gyógytorna, kézilabda – Varga Katalin, 
karate – Pintér Tibor és Vajvoda József, step aerobic – 
Tóth Marianna, látványtánc és torna, akrobatika és 
Retrobic’s – Mecséri Alexandra, futás – Matula Zoltán, 
terepfutás – Tóth György István, túra – Hasznosi 
Norbert, lovaglás – Siposné Kis Mónika és Sipos László 
valamint segítőik Réka, Zoé és Amira,  
stretching – Kovács-Zólyomi Reni. 

Köszönjük szépen minden támogatónak, akik a 
megvásárolt jegyekkel nemcsak a finom bográcsgulyást 
élvezhették, hanem hozzájárultak a rendezvény 
sikeréhez is. Az I. Palotási Sportágválasztó célja, hogy 
új sportágakkal ismertesse meg a helyi közösséget, 
teljes mértékben megvalósult. A résztvevők 
egyöntetűen dicsérték a szervezők munkáját és a 
változatos programokat. A futó-, pingpong és ritmikus 
gimnasztika szakkörök már elindultak, az íjászat 
szervezés alatt áll, köszönhetően a résztvevők nagy 
érdeklődésének. A pingpongasztalt egy korábbi 
kuratóriumi tag ajándékozta az alapítványnak, így a 
művelődési házban biztosított a rendszeres 
edzéslehetőség heti rendszerességgel. Az Alapítvány 
munkatársai örömmel fogadták a pozitív 
visszajelzéseket és már tervezik a következő hasonló 
eseményt. Szeretnénk kifejezni hálás köszönetünket 
mindazoknak, akik hozzájárultak a rendezvény 
sikeréhez. Köszönjük a támogatást a Biomed Kft.-nek, 
a Forbo Flooring BV. Magyarországi Kereskedelmi 
Képviseletének, a Reklámajándék.hu Kft.-nek, a Pásztói 
Rendőrkapitányságnak, az Erdőkürti Polgárőrségnek és 
a Palotási Polgárőr Egyesületnek, Palotás Község 
Önkormányzatának, a Palotási Művelődési Háznak, a 
Palotási Általános Iskolának, Palotás Fényműhelynek és 
a Sport büfének. 

Kedves palotásiak! 
Az Alapítvány célja, hogy továbbra is színes 
programokkal gazdagítsa a település életét. Ahhoz, 
hogy minél több ilyen eseményt tudjunk szervezni, nagy 
szükségünk van a támogatásukra. Kérjük, támogassák 
Alapítványunk munkáját, mind anyagilag, mind 
aktivitásukkal, hogy a jövőben is hasonló 
rendezvényekkel várhassuk Önöket és családjaikat. 
Ötleteiket is szívesen fogadjuk! 

Bankszámla számunk: 63600928-16300062-00000000 

Köszönjük, hogy velünk voltak! 
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CARELLA LOVAS EGYESÜLET 
A Sipos Lovasudvar 2020-ban kezdte meg a lovaglással 
és ezen belül a különböző részképességek fejlesztésével 
kapcsolatos munkáját. 
A Carella Lovas Egyesület több mint két éves fennállása 
óta mintegy 80 gyermeknek biztosítja a szabadidő 
hasznos eltöltését 3 éves kortól. 
A lóval való komplex foglalkozás elősegíti a gyermekek 
személyiségének fejlődését. Megismertetjük a 
gyermekeket a lovaglással, a lovakkal való 
bánásmóddal és a lovagláshoz kapcsolódó szabadidő 
sporttal. Ehhez nemcsak a heti rendszerességgel járó 
lovaglások, hanem a nyári táborok is hozzájárulnak.  
Ezeket a táborokat heti turnusokban szervezzük és 
nemcsak a lovagolni járó gyermekeknek, hanem 
mindenkinek, aki szereti a lovakat, vagy szeretne 
megismerkedni a lovaglással és a lovakkal való 
bánásmóddal. A lovaknak nagyon jó terápiás hatásuk 
van minden területen. 
3 éves korban már egy konkrét foglalkozás keretében 
lóra lehet ültetni a gyermeket. Ekkor már elég érett a 
mozgás szervrendszere, illetve az idegrendszere ahhoz, 
hogy betudja fogadni azokat a hatásokat, melyeket a ló, 
illetve a lovaglás nyújthat számára. 
Nemcsak a fejlesztés tartozik a profilunkba, hanem a 
szabadidős versenyekre való felkészítés is. 
Az egyesületünk tagja a Magyar Lovas Szövetség 
Szabadidős Szakágának és a Nógrád Vármegyei 
Lovassport Egyesületnek is. 
Ennek köszönhetően most már a második Nógrád 
Vármegyei Szabadidőlovas Bajnokságban vettünk részt. 
Ezek a bajnokságok mindig 5 fordulósak, több mint 150 
start/verseny létszámmal, és 9-10 Egyesülettel, ami 
nagyon biztató a jövőre nézve. 
Ezeken a versenyeken a legfontosabb célkitűzés, hogy 
még több gyermekkel megszerettessék a lovassportot. 
Már három éves kortól lehet nevezni a gyermekeket a 
kezdő vezetőszáras ügyességi számokban. A nagyobbak 
pedig a kezdő ügyességi, haladó ügyességi, valamint a 
díjugrató versenyszámokban mutathatják meg 
tehetségüket. 
Mi is 10-12 gyermekkel és általában 10 starttal 
indultunk ezeken a versenyeken és büszkén 
mondhatjuk, hogy rövid fennállásunkhoz képest nagyon 
jó eredményekkel. A két legfiatalabb versenyzőnk 3 
éves volt, a legidősebb pedig 17 éves. 
Egy-egy ilyen versenyen való részvétel sok munkát és 
energiát igényel, mindenki részéről, de az eredményeink 
és a sok pozitív élmény, ami egy ilyen helyszínen éri a 
gyermekeket, megéri a fáradtságot. 
Az idei döntőt nagyon jó eredménnyel zártuk, minden 
résztvevőnk hibátlan pályát ment. A különböző  
 

 
versenyszámokban középmezőnyben végeztünk a 28-36 
induló között, illetve egy második helyezést is sikerült 
elérni a díjugratásban, valamint a vezetőszáras 
ügyességiben a 36 indulóból hatodik helyezést értünk el. 
Nagyon büszkék vagyunk a lovasainkra és a lovainkra 
is egyaránt! 
Köszönettel tartozunk a szülőknek, hogy támogatják 
gyermekeiket ebben a nagyszerű sportban. 
Reméljük, sok gyermeknek tudunk továbbra is 
segítséget nyújtani és hozzájárulhatunk a szabadidő 
hasznos eltöltéséhez. 
Bízunk benne, hogy az ügyességi versenyek is 
folytatódnak és továbbra is bemutatkozhatnak a 
tehetséges kis lovasaink! 

Siposné Kiss Mónika 
 

PALOTÁSI SZABADIDŐS 
SPORTEGYESÜLET 

Az elmúlt hetek során csapatunk remek teljesítményt 
nyújtott, és szép eredményeket ért el. Három 
mérkőzésén egy döntetlen és két győzelem született. A 
Nagylóc elleni 1:1-es döntetlen után, szoros 
küzdelemben 1:0-ra vertük az egy osztállyal feljebb lévő 
Karancsberényt, így búcsúztattuk őket a kupából.  
Bercel ellen egy izgalmas mérkőzésen 3:2-es győzelmet 
sikerült aratnunk, míg Egyházasdengeleg ellen 
idegenben, egy gólokban gazdag siker született 12:0. A 
csapat minden tagja kiveszi a részét a sikerből, az 
edzéseken rendszeresen 10-14 játékos vesz részt, és 
ahogy az eredmény is mutatja, eddig még nem találtunk 
legyőzőre. A közösség erősödik, a játékosok egyre 
inkább csapattá kovácsolódnak, reméljük, hogy egyre 
többen látogatnak ki megnézni minket. A célunk, azon 
felül, hogy eredményesek legyünk, hogy újra 
megszerettessük a sportot a helyiekkel és, hogy minél 
többen jöjjenek el a mérkőzéseinkre, a jó hangulat 
reményében! Hajrá Palotás! 

Palotás - Nagylóc 1:1 
Gólszerző: Hadrik Dávid 

Palotás - Karancsberény 1:0 
Gólszerző: Fekete Martin 

Palotás - Bercel 3:2 
Gólszerző: Jele Csaba, Ócsai Balázs, Fekete Martin 

Egyházasdengeleg- Palotás 0:12 
Gólszerzők: Jele Csaba 6, Fekete Martin 3, Török 

Ádám, Sipos Bence, Cseh Ariel 
 

Kotasz Gergő 
edző 
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SIKERESEN SZEREPELTEK AZ 
ORSZÁGOS BAJNOKSÁGON AZ 

ÚSZÓINK ÉS ÍJÁSZAINK 
Jele Sára 2024. júliusában 4 számban indult a 
Magyar Úszó Szövetség Országos Gyermek 
Bajnokságán. A versenyt Hódmezővásárhelyen 
rendezték, ahol ekkor edzőtáboroztak az olimpikon 
úszók is, ez külön motivációt jelentett számára. Az 
OB mind a négy napján medencébe ugrott: 50 m 
gyors, 100 m hát, 100 pillangó és 200 m hát 
számokban. A legjobb eredményt 200 m háton érte 
el, ahol 15. lett. Ha belegondolunk, hogy több száz 
gyerek úszik az ő korosztályában, ez egy igen 
előkelő helyezés. Az augusztus hónap pihenéssel 
telt. Szeptember első hetében azonban újra 
elkezdődtek az edzések heti 3 reggeli és 5 délutáni 
időpontban.  
Kajzinger Janka 2024. július 13.-án részt vett az 
Országos Cápa Bajnokságon, ahol 75 egyesület és több, 
mint 500 versenyző között mérettethette meg magát. 
Négy versenyszámban indult. 200 m női mellen 14. 
helyezést, 100 m női mellen 12. helyezést, 200 m női 
vegyesen 18. helyezést, 100 m női gyorson 21. helyezést 
ért el. Minden versenyszámban sikerült javítania a 
szintidején. A bajnokság után következhetett a jól 
megérdemelt pihenés, majd szeptembertől ismét 
kezdetét vette a felkészülés a versenyekre.  

 
A Magyar Íjász Szövetség Ravazdon, a Magyalosi 
lőtéren rendezte meg, az idei Országos 3D Íjász 
bajnokságot. A két napos sporteseményen, a 
balassagyarmati Vitalitás Sportegyesület 3 palotási 
versenyzője is részt vett. Remek teljesítménnyel, 
sikerült megvédeni a tavaly elért bajnoki címeket. 
Molnár Petra junior Hu csigás kategória 1. hely, 
Molnár János  felnőtt irányzékos reflex kategória 
1. hely, Molnár Péter junior Cu csigás kategória 2. 
hely. Dupla arany és egy ezüstéremmel tértünk 
haza az Országos Bajnokságról. 

RINGAFITT EDZÉSEK PALOTÁSON 
2024. 06. 11. után indult el egy közösségépítő 
kezdeményezés a részemről, mert ezzel saját 
magamat is tudtam inspirálni egy rendszeres 
mozgásra!  
Március végén futottam bele az interneten egy 
házaspárba, akik ezzel a mozgással foglalkoztak. 
Megtetszett, mivel ehhez nincs szükség különösen 
nagy tapasztalatra és drága kellékekre, mindössze 
csak időt kell rá fordítani. Az első lendület 
körülbelül 3 alkalomig tartott, sajnos mindig elvette 
a fókuszt a munkám és a családom. Rájöttem, hogy 
ez nekem így nem fog menni, és szeretek 
kreatívkodni is, így elkezdtem magamnak első 
körben rövidebb időt beállítani, hogy zenére 
mozogjak. Egyszer csak beugrott, hogy miért 
ne? Akkor többen  is csinálhatnánk ezt élőben, mert 
így motiváljuk egymást a mozgásban. Mivel 15 éve 
tartottam jógát és aerobikot, így elindítottam ezt a 
lehetőséget újból! Bízom benne, hogy a jelenlegi 6-
14  főhöz még sokan fognak csatlakozni, mert 
tényleg, a látszat ellenére, aki végig csinálja az 
edzést, bizony megtudhatja milyen aktív 
testmozgás is ez. Egyik nagy előnye, hogy énidő a 
hölgyeknek, buli, kicsit kieresztjük a stresszt és ezt 
az urak értékelik, ha nem rajtuk történik!    
Ringafitt mozgásforma előnyei: A ringó 
mozgásnak köszönhetően javul belső szerveink 
működése, vérellátása, segíti az emésztést, kardió 
edzésnek minősül a kézmozdulatok miatt, gyengíti 
a menstruációs fájdalmakat, növeli az önértékelést, 
erősíti a testünk iránti szeretetünket.  
Szeretettel várunk mindenkit, nem csak Palotásról, 
hanem a környező településekről is. Edzéseinket 
minden kedden és csütörtökön tartjuk a Palotási 
Művelődési ház tornatermében. 17:45-kor érkezés, 
18 órától pedig RINGAFITT edzés! Egy alkalom 1 
órás. Törölközőt hozzatok magatokkal! Tisztított 
vizet a helyszínen biztosítunk nektek. 

Palóczné Adorján Zsuzsanna 
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